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Sú tu v poradí tretie, už vianočné Ceroviny. Končí sa rok 2023 a s ním pri-
chádza čas, keď človek zvykne bilancovať, čo všetko počas neho prežil, čo 
sa mu podarilo, ale i nevyšlo tak, ako by si želal. Zároveň rozmýšľa o tom, 
čo ho čaká v roku budúcom, ako sa popasuje s problémami a čo by mal uro-
biť pre to, aby sa jemu i jeho blízkym dobre žilo. Samozrejme, každý z nás 
si želá, aby bol nový rok lepší, aby sme boli zdraví a šťastní. 

CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU OBEC  

ROZBEHY 

Tretiu časť rozprávania o Rozbehoch venujeme obci a jej obyvateľom. Navští-
vime rozbežský chotár a pozrieme sa do minulosti, keď sa pre obec používali 
názvy ako Rozbehi, Rosbehi, Rosbeg, Rossbehi, maď. Roszbehy, neskôr 
Korlátfalva. 

Kedy Rozbehy vznikli, nevieme. Môžeme sa len domnievať, že ich vznik, 
podobne ako je to v prípade Lieskového, súvisí s hradom Korlátko. Hoci prvá 
zachovaná písomná zmienka pochádza až z konca 16. storočia, konkrétne 
z roku 1598, keď sa názov Rozbehy „Rozbehÿ ad Korlatt Judlium“ objavil 
v Súpise domov Nitrianskej stolice s počtom 20 zdaniteľných domov (v Lies-
kovom bolo v tom čase 26 zdaniteľných domov), obec určite existovala už 
predtým. Možno to bolo už začiatkom 14. storočia, keď dal významný uhorský 
veľmož Matúš Čák Trenčiansky, do dŕžavy ktorého hrad v tom čase patril, 
priviesť do osady pri hrade (do Rozbehov) nových osadníkov z oblasti Oravy. 
Traduje sa, že od tej doby u nás máme veľa „Oravcov“. Žiaľ, tento iste zaují-
mavý príbeh nie je ničím podložený, a preto je nedôveryhodný.  

Pokračovanie na s. 19. 

Rozbežské vŕšky. Foto Andrej Harnúšek. 
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ZAUJÍMA NÁS                                                                                                                                         -boma-                 

Dve otázky pre starostu obce 

Pán starosta, rok, ktorý bude o chvíľu za nami, bol pre 
všetky obce a mestá určite veľmi náročný. Ako je na tom 
naša obec na jeho konci? 

Začiatok roka nebol o nič lepší ako koniec tohto roku. Ako som 
už avizoval už na konci minulého, že bude potrebné veľmi efek-
tívne hospodáriť s financiami, tak sa to potvrdilo hneď na jar. 
Financovanie zo strany štátu začalo postupne klesať a náklady, 
ktoré obec má, začali ešte stúpať alebo boli na úrovni ostatných 
mesiacov. Celkovo na konci roku môžeme povedať, že sa nám 
podarilo zabezpečiť základné služby a aj ostatné činnosti tak, 
aby to občania nepociťovali. To znamená, že financovanie ako 
tak pokrýva bežné výdavky, aj mimoriadne náklady na nevy-
hnutné opravy, chod a údržbu obce a služby s tým spojené. No 
na investície alebo rozvoj obce už veľa nezostalo. Nie je to ako 
po minulé roky (hlavne roky pred COVID-19), keď mala obec 
omnoho viac finančných prostriedkov aj na rozvojové a inves-
tičné aktivity.  Sami vieme, čo sme za tie roky všetko vybudovali 
alebo zveľadili. Teraz je to veľmi ťažké a financie sa zle plánujú. 
Celkovo je to asi tak, že oproti ostatným rokom má obec cca o 
15% menšie príjmy a približne o 40% väčšie náklady na bežný 
chod ako doteraz. Toto neteší nikoho, lebo je to obdobie stag-
nácie a neposúvame sa ďalej. Neteší to ani mňa, ani poslancov 
obecného zastupiteľstva, ani Vás občanov. Musíme len praco-
vať s tým čo máme. Aj ostatné zdroje financovania - ako napr. 
dotácie alebo fondy sú obmedzované a ťažko dosiahnuteľné.  
Tento rok sme zvládli ako tak ... 

Vaša odpoveď naznačila, že v novom roku to bude veľmi 

ťažké. Dá sa vôbec niečo naplánovať?  

Naplánovať sa dá, ale realita bude zrejme iná. Máme novú 
vládu, ktorá plánuje zmeny a nik nevie odhadnúť aké a aký vplyv 
budú mať na chod obcí. Dúfam a verím, že pozitívny a nebude 
potrebné ešte drastickejšie šetriť. Ale to neviem odhadnúť. Sami 
vidíte, že každému stúpajú náklady a všetci žijeme v akejsi ne-
istote. Zatiaľ avizované financovanie zo strany štátu – podľa 
prognózy zo septembra 2023 - by malo byť ešte nižšie ako tento 
rok. Združenie miest a obcí Slovenska žiada od novej vlády do-
financovať pol miliardy eur na to, aby samosprávy dokázali aj 
naďalej plniť svoje základné funkcie. Ak sa tak nestane, bude to 
cez hranu. Aby sme sa vyhli najhoršiemu, museli sme pristúpiť 
k zásadným finančným zmenám, najmä čo sa týka daní. Nikto 
z nás sa tomu neteší, ale iné východisko nemáme.  

Napriek nie príliš dobrým vyhliadkam sú naplánované určité čin-
nosti – okrem bežných a nutných chceme riešiť úpravy v obci – 
verejné osvetlenie, komunikácie, údržbu na obecných budovách 
a v parku. Nevynecháme ani obecné podujatia. Pevne verím, že 
sa to podarí. Ja osobne, aj ostatní zamestnanci obce a poslanci 
vynaložíme maximálne úsilie. Sú pripravované aj zmeny, ktoré 
sa dotknú všetkých nás. Asi nebudú celkom pozitívne, ale sú re-
levantné a potrebné. 

 

INFORMUJEME                                                                                                                                      -boma-

Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 

Obecné zastupiteľstvo sa v období od mája 2023 zišlo dvakrát (štvrté za-
stupiteľstvo sa konalo v čase uzávierky Cerovín).  

Poslanci a starosta sa okrem toho schádzali na pravidelných poradách je-
denkrát mesačne. Na nich sa zaoberali predovšetkým aktuálnymi úlohami 
a pripravovali materiály na zasadnutia obecného zastupiteľstva.  

Intenzívne pracovali aj komisie, predovšetkým Školská, kultúrna a športová 
komisia a Komisia výstavby, územného plánovania a životného prostredia. 
Počas roka riešili viacero záležitostí týkajúcich sa života v obci, územného 
plánovania a ochrany životného prostredia.  

Na zasadnutí 27. septembra poslanci prerokovali materiály súvisiace so 
školou - Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmien-
kach školy a školských zariadení v obci Cerová v školskom roku 2022/2023 
a Organizáciu Základnej školy s materskou školou Cerová v školskom roku 
2023/2024. Vzali na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra obce k sprá-
ve nezávislého audítora z auditu účtovnej závierky za rok 2022 a k správe 
z auditu konsolidovanej účtovnej závierky a ďalším požiadavkám zákonov 
a iných právnych predpisov za rok 2022 k 31.12.2022 a schválili Správu 
nezávislého audítora z auditu účtovnej závierky za rok 2022 a správu z au-
ditu konsolidovanej účtovnej závierky a ďalším požiadavkám zákonov 
a iných právnych predpisov za rok 2022 bez výhrad a pripomienok. Zaobe-
rali sa predajom obecných pozemkov. V bode Rôzne starosta obce a pred-
seda Komisie pre školstvo, kultúru a šport pán Veteška informovali o žia-
dosti FK Cerová týkajúcej sa navýšenia rozpočtu pre FK, ktorá vyplynula zo 
zvýšených nákladov klubu na mládežnícke mužstvá. Obecné zastupiteľstvo 
žiadosti vyhovelo a schválilo navýšenie príspevku pre FK Cerová v sume 
2 282 eur. V rámci diskusie sa starosta a poslanci zaoberali prípravou ná-
vrhov VZN obce a úpravou rozpočtu. Starosta informoval o schválení žia-
dosti na financovanie fotovoltickej elektrárne na budove školy a žiadosti 
o dotáciu na riešenie migračnej situácie občanov z Ukrajiny. Čaká sa na ich 
realizáciu. Poslanci sa zaoberali požiadavkami na osadenie informačných 
tabúľ o monitorovaní obce kamerovým systémom na hranicu obce, stave 
prípravy opráv dažďovej kanalizácie a opravy verejného osvetlenia v obci. 
Tiež bolo dohodnuté osadenie LED-solárnych osvetlení (lámp) v časti 
Hoštáky alebo na miestach, kde nie je možné viesť vedenie alebo je to 

nerentabilné. Starosta ďalej informoval o stave am-
bulancie všeobecného lekára pre našu obec.  

Ostatné zasadnutie OZ dňa 13. decembra sa konalo 
v čase uzávierky novín. Z jeho obsahu vyberáme: 
Poslanci prerokovali viacero dôležitých dokumentov 
týkajúcich sa života v našej obci v budúcom roku. 
Schválili Zásady hospodárenia a nakladania s majet-
kom obce Cerová a Návrh dodatku k zmluve medzi 
Obcou Cerová a Skládkou Cerová, s.r.o. Tiež prero-
kovali a schválili Návrh rozpočtu obce pre rok 2024, 
2025 a 2026 a vzali na vedomie Stanovisko hlav-
ného kontrolóra obce k tomuto návrhu. Bol schválený 
Návrh VZN č. 2/2023, ktorým sa určuje výška prí-
spevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách 
a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsob-
nosti obce a Návrh VZN č. 3/2023 o miestnych da-
niach a miestnom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady pre rok 2024 – viac v prí-
lohe. Ďalej  Návrh VZN č. 4/2023 o poplatkoch za po-
skytované úkony a služby vykonávané Obecným 
úradom Cerová a Návrh VZN č. 5/2023 o chove, dr-
žaní a pohybe psov na území obce Cerová. Poslanci 
schválili Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
obce na 1. polrok 2024, ktorý predložil  Mgr. Štefan 
Huťťa. V ďalších častiach zasadnutia sa poslanci ve-
novali  prenájmu obecných priestorov (priestorov po-
hostinstva v časti Cerová a predajného stánku na au-
tobusovej zastávke Cerová) novým nájomcom, pre-
nájmu a predaju pozemkov. V Rôznom starosta in-
formoval o navýšení rozpočtu z mimoriadneho prí-
spevku, ktorý odsúhlasila vláda pre mestá a obce. 
Z celkovej sumy 60 mil. eur by mala naša obec získať 
10 800 eur. Zároveň informoval poslancov, že obec 
podala  2 projekty  na rok 2024 – týkajúce sa hradu 
a parku a pripravuje ďalšie žiadosti.  
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AKO HOSPODÁRIME 

ROK 2023  
Hospodárenie obce v roku 2023 sa riadilo rozpočtom prijatým 
v decembri 2022 a jeho zmenami prijatými obecným zastupiteľ-
stvom v priebehu roka. Už v prvej zmene sme zaznamenali vý-
padok v príjmoch z podielových daní.   
Na základe zmeny z júla, ktorá zahrňuje predpokladané príjmy 
a výdaje do konca roku 2023, by mali byť celkové príjmy vo 
výške 1 385 589 eur. Z toho bežné príjmy 1 336 183, ktoré tvoria 
najmä daňové príjmy – príjem z výnosu z dane z príjmov fyzic-
kých osôb 486 247 eur a transfery a granty -  navýšený transfer 
na ZŠ s MŠ Cerová, príspevok z Envirofondu, projekt Záchrana 
hradu Korlátko a ostatné – celkove 650 343 eur. Všetky granty  
a transfery sú účelovo viazané a nemôžu sa použiť ľubovoľne. 
Príjmy z finančných operácií sú naplánované na 49 406 eur.  
Obec v projekte Riešenie migračných výziev v obci Cerová zís-
kala nenávratný finančný príspevok vo výške 20 800 eur, ktorý 
poskytlo Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informa-
tizácie Slovenskej republiky v rámci Integrovaného regionálneho 
programu, zatiaľ však nie je realizovaný. Od Nadácie Volkswa-
gen Slovakia pre Klubík – Hrajkáreň Cerová v projekte „Pozná-
vame prírodu zdravo a hravo“ získala 2 500 eur. Úspešný bol aj 
projekt „Hrad Korlátko – workshopy a výskumy 2023“ – grant vo 
výške 14 070 eur. V zmene rozpočtu sú aj kapitálové výdaje, fi-
nancie na ich čerpanie boli presunuté z bežných príjmov – na 
rekonštrukciu obecného rozhlasu – 5 000 eur, na vybudovanie 
spevnej plochy v škole 5 664 eur, opravu dažďovej kanalizácie 
– 10 000 eur a  rekonštrukciu obecnej budovy č. 86 – 26 000 
eur.  
V súčasnosti obec navyšuje finančné prostriedky na vzdelávanie 
žiakov v ZŠ – tzv. normatívne a nenormatívne financovanie, na-
koľko boli upravené finančné dotácie zo štátneho rozpočtu. Tiež 
rieši príjmy z podielových daní, v ktorých v minulých mesiacoch 

nastal veľký výpadok. Najväčšiu záťažou v oblasti správy obce 
je navýšenie platieb za energie – predpokladá sa, že v tomto 
roku stúpnu až na 56 500 € (verejné osvetlenie na 35 000).  

ROZPOČET NA ROK 2024  

Rozpočet 2024 je zostavený ako vyrovnaný. Celkové príjmy sú 
plánované vo výške 1 462 705 eur – v tom bežné príjmy 1 417 
705 eur a príjmy z finančných operácií 45 000 eur. Na základe 
daňových prognóz obec musí počítať s nižšou sumou z výnosu 
podielových daní – suma 446 758 eur je o takmer o 40 000 eur 
nižšia ako tento rok (v ktorom bola oproti minulým rokom zní-
žená)!!! Obec, žiaľ, musela hľadať riešenie v podobe zvýšenia 
daní z nehnuteľnosti, inak by neboli pokryté ani základné funkcie 
obce. Plánované výdavky sú bežné výdavky v sume 1 419 031 
eur a výdavky na finančné operácie 43 674 eur.  
Inštitút finančnej politiky zverejnil v minulých týždňoch daňovú 
prognózu, ktorá obsahuje aktuálny vývoj daňových príjmov na 
rok 2023 a predpoklad výberu daní na roky 2024 až 2026. V nej 
sa uvádza: „Samosprávy boli v priebehu celého predchádzajú-
ceho volebného obdobia atakované legislatívnymi opatreniami 
zo strany vlády a parlamentu, ktoré spôsobili enormné výpadky 
daňových príjmov (napr. daňový bonus, opatrenia v oblasti 
miestnych daní), zvýšili tlak na výdavkovú časť rozpočtov miest 
a obcí (inflácia, vysoké ceny energií), čo vyústilo do situácie, že 
kumulatívny schodok rozpočtového hospodárenia miest a obcí 
za roky 2022 a 2023 by mohol dosiahnuť cca 750 mil. eur. Aktu-
álna daňová prognóza pre rok 2024 predpokladá výnos dane 
z príjmov fyzických osôb pre mestá a obce 2 020,3 mil. eur, čo 
je  v porovnaní s aktuálnou prognózou na rok 2023 (2 493,9 mil. 
eur) výpadok v objeme takmer 473,6 mil. eur.“ Čo sa bude diať 
ďalej, je otázne.   

 

OPATRENIA NA ŠETRENIE ELEK-
TRICKEJ ENERGIE   Obec na základe 
zvýšených finančných prostriedkov na 
energie pristúpila od októbra k šetreniu 
elektrickej energie na verejnom osvetlení. 
Znamená to, že v obci svieti každá druhá 
lampa, pričom výber lámp vychádzal 
z toho, aby svietili najmä "kritické miesta" 
- najmä prechody a križovatky. K podob-
ným opatreniam pristúpili aj okolité obce. 
V prípade úpravy cien alebo iných okol-
ností sa pristúpi k pôvodnému režimu. 
Obec sa za vzniknuté komplikácie ospra-
vedlňuje a ďakuje za pochopenie.  

AKO ĎALEJ S LEKÁROM V OBCI   Naj-
väčším problémom v našej obci je mo-
mentálne absencia všeobecného lekára. 
O snahách obce získať lekára sme už in-
formovali, no zatiaľ sa nám v tejto veci 
nepodarilo postúpiť. Momentálne je v jed-
naní úväzok lekára v obci, ktorý, žiaľ, za-
tiaľ nemáme potvrdený.  

POŠTA 
V ostatných mesiacoch sa neustále mení 
otvárací čas našej pošty. Ako vyplýva 
z oficiálnych vyjadrení Slovenskej pošty, 
a. s., v súčasnosti prebieha proces tzv.  

optimalizácie organizačnej štruktúry „ka-
menných pobočiek" (najmä z dôvodu 
úbytku klientov a výrazne menšieho zá-
ujmu o poštové služby). Ako sa bude tý-
kať nás, žiaľ, nevieme zistiť. Pre zlepše-
nie informovanosti o otváracích hodinách 
sledujte web, resp. aplikáciu obce 
a obecný rozhlas.  

ZLÁ SITUÁCIA OKOLO POHYBU 
PSOV V OBCI     Aj keď ustanovenia 
Všeobecne záväzného nariadenia o cho-
ve, vodení a držaní psov na území obce 
Cerová upravujú podmienky chovania 
a vodenia psov, ako i práva a povinnosti 
chovateľov a držiteľov psov tak, aby boli 
zabezpečené podmienky chovania a dr-
žania psov a tiež dohľad nad psom, aby 
neprišlo k ohrozeniu iných osôb alebo 
znečisteniu verejného priestranstva, 
v našej obci je dodržiavanie týchto pravi-
diel nedostatočné. Mnohí majitelia si ne-
uvedomujú skutočnosť, že zodpovedajú 
aj za stav a správanie psa – najmä pri 
jeho voľnom pohybe bez kontroly. Je po-
chopiteľné, že pri súčasnom nastavení 
pravidiel sa môže stať, že pes ujde mimo 
chovný priestor, nijako to však jeho maji-
teľa neospravedlňuje.  

Preto upozorňujeme občanov na ustano-
venia nového VZN č. 5/2023, ktoré sa tý-
kajú zákazu voľného pohybu a vstupu 
psov: (1) Voľným pohybom psa je pohyb 
psa bez vôdzky mimo chovného priestoru 
alebo zariadenia na chov; za voľný pohyb 
psa sa nepovažuje pohyb zvláštneho psa 
bez vôdzky mimo chovného priestoru 
alebo zariadenia na chov, ak je na zá-
klade výcviku ovládaný osobou, ktorá ho 
vedie. (2) V intraviláne obce Cerová sa 
zakazuje voľný pohyb psov. Zakazuje sa 
voľný pohyb psov a vstup so psom na: - 
verejné ihriská a pieskoviská, - do škôl, 
materských škôl a ostatných školských 
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce. Tiež upozorňujeme na § 6 - Znečis-
ťovanie verejných priestranstiev psom - 
(1) Ten, kto psa vedie, je povinný na ve-
rejne prístupných miestach bezpro-
stredne odstrániť psie výkaly. V § 8 sa 
uvádza, že za porušenie povinností vy-
plývajúcich zo zákona č. 282/2002 Z. z., 
ktorým sa upravujú niektoré podmienky 
držania psov, je obec oprávnená uložiť 
fyzickej osobe za priestupok pokutu až do 
výšky 65 eur, resp.165 eur. 

 

PRÁCE A VÝSTAVBA V OBCI 
Plán činnosti na úseku výstavby a rekonštrukčných prác v tomto roku silno ovplyvnil finančný stav obce. Z naplánovaných akcií sa 
podarilo: spustiť webovú stránku a aplikáciu obce, zakúpiť AED – automatický elektrický defibrilátor pre potreby občanov pri záchrane 
života. Z rekonštrukcií - vypratať a vyčistiť priestor pre expozíciu obce v priestoroch bývalého baru Oáza, zrekonštruovať časť budovy 
 č. 86 – bývalá materská škôlka – celkové výdaje na materiál, vodoinštalačné práce, rekonštrukciu sociálnych zariadení, maľovanie, 
nátery a podlahy pre  klub dôchodcov a knižnicu presiahli 26 000 eur. Obec v spolupráci  so školou  pripravila a  realizovala projekt  
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Fotovoltické zariadenie  44,16 kWp – Základná škola s materskou školou Cerová na budovu materskej školy v celkovej sume vyše 
65 000 eur. Tato fotovoltika je dimenzovaná na pokrytie spotreby školy, škôlky a jedálne. Do prevádzky bola spustená začiatkom 
novembra.  
Obec tiež finančne dotovala vybudovanie spevnej plochy v škole a aspoň čiastočnú opravu komunikácií. V závere roka boli vykonané 
práce na oprave dažďovej kanalizácie v časti obce pri sv. Vendelínkovi.  
 

   
 

 
PARLAMENTNÉ VOĽBY 2023 

 
Výsledky volieb do NR SR 
v našej obci: Počet zapísa-
ných voličov v zozname voli-
čov 956, počet voličov, ktorí 
sa zúčastnili hlasovania 706, 
počet platných odovzdaných 
hlasov 699. Percentuálna 
účasť v našej obci vo voľ-
bách do NR SR 73,85%  
(v roku 2016 bola 64,5%, 
v roku 2020 71,8%).  

 
Zopár zaujímavostí z histórie volieb od vzniku samostatného Slovenska 

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky sa v ére samostatnosti konali deväťkrát. V prvých voľbách v roku 1994, celkove aj 
v našej obci, dostalo najviac hlasov HZDS, ktoré zostavovalo vládu s Roľníckou stranou Slovenska, Združením robotníkov Slovenska 
a SNS. Prvenstvo vo voľbách v roku 1998 opäť zaznamenalo HZDS, ale vládu zostavili subjekty SDK / SDKÚ, SDĽ, SOP, SMK.  
O štyri roky neskôr, v roku 2002, na Slovensku znova tesne vyhralo HZDS, ale u nás SDKÚ -DS, ktoré zostavilo vládu s SMK, KDH 
a ANO. V roku 2006 sa prvý raz presadil SMER-SD, ktorý zostavil vládu s SNS a ĽS-HZDS, v obci najviac hlasov získali SDKÚ-DS. 
Vo voľbách 2010 zvíťazil SMER-SD (aj v obci), vládu ale zložili subjekty SDKÚ-DS, SaS, KDH, MOST-HÍD. V predčasných voľbách 
2012 aj v obci vyhral SMER-SD (mal parlamentnú väčšinu), podobne v roku 2016, keď zostavil vládu so SNS, MOST-HÍD a stranou 
SIEŤ. Zmena nastala po voľbách 2020, v štáte aj v obci dostalo najviac hlasov hnutie OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA. Vytvorilo vládu so SME RODINA, SaS a ZA ĽUDÍ. Po troch rokoch v pred-

časných voľbách vyhral (aj u nás) a po štvrtý raz zostavil vládu SMER-SD – s HLASOM–SD a SNS.  

NA ZAMYSLENIE                                                                                                                                    -boma-

ZACHRÁŇME SI LEKÁREŇ  

Už vyše 22 rokov funguje v Cerovej lekáreň. Akosi nám to prišlo v čase, keď 
tu boli dvaja lekári, samozrejmé. V súčasnosti, keď máme veľký problém 
zabezpečiť pre našich obyvateľov všeobecného lekára, a to aj cez zastupo-
vanie v Senici, mali by sme si uvedomiť, že naša lekáreň je pre mnohých 
z nás často jedinou možnosťou, ako si rýchle pomôcť. Pán majiteľ, lekárnik 
Miroslav Molčan sa nám aspoň takto usiluje pomáhať. Nielen liekmi, ale i ra-
dami, ktoré nám vždy ochotne poskytne on sám alebo pani magistra za 
okienkom. Pán Molčan sa snaží lekáreň zachovať, aj keď je to veľmi ťažké. 
Môžeme mu pomôcť aj my (a tým pomôžeme aj sebe). Ako? Napr. tým, že 
si v našej lekárni objednáme, vyzdvihneme a kúpime lieky, vakcíny, zdra-
votnícke pomôcky, krémy, čokoľvek. V dnešnej dobe elektronických recep-
tov je to jednoduché. Lekáreň zásobujú dvakrát denne, znamená to, že ak 
aj liek nemajú, vedia ho v priebehu niekoľkých hodín zohnať. Na mnohé veci 
sa viete spýtať telefonicky, na čísle 034 6589400.  
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NA CEROVEJ NIČ NIE JE 
V tomto kalendárnom roku obec, knižnica, 
škola, ZUŠ, Klubík – Hrajkáreň a jednot-
livé organizácie pripravili celý rad podu-
jatí pre verejnosť. Bolo ich vyše 30 a ak 
nim prirátame aj domáce zápasy našich 
futbalistov – dospelých, dorastu, žiakov 
a prípravky na jar a jeseň – doma  len 
v tomto roku odohrali viac ako 40 zápa-
sov, tak sa dostaneme až k číslu 70.  

K tradičným podujatiam patrili obecné 
podujatia ako Stavanie mája, Deň matiek, 
Čistý chotár, Deň seniorov, Stretnutie ju-
bilantov, divadelné predstavenie Janíček 
Okúsanek Nenásytný, školenie prvej po-
moci a Vianočné stretnutie. Ďalej poduja-
tia, ktoré pripravila škola, rodičovské 
združenie, MŠ a Slniečko - Ples a Karne-
val, Tvorivé dielne k Veľkej noci, Juniáles, 
Výstavka prác ZUŠ, Výstavka Jesenné 
dekorácie, Šarkaniáda, Vianočná tržnica, 
Vianočná besiedka. Novinkou boli zaují-
mavé podujatia v knižnici – prednášky 
a besedy – Moja cesta SNP s Martinom 

Huttom, Chudnutie a výživa s Jarkou Kot-
vanovou a Prvá pomoc pre dušu s Mariá-
nom Sabom, Burza kníh, Vychádzka 
s históriou s Boženou Malichovou, Kvíz 
o našej obci. Na ochranu prírody a sta-
rostlivosť o zdravie sa zameralo občian-
ske združenie Cerová Inak – akcia sade-
nia stromčekov Rozprávková alej, zá-
chrana žiab Žabia hliadka, Trojkráľová 
vychádzka, Pochod za zdravie, 2 x daro-
vanie krvi. Členovia DHZ pozvali verej-
nosť na pravidelné štartovanie techniky 
a Územnú súťaž DHZ a hasičského do-
rastu. Futbalisti popri tréningoch a zápa-
soch zorganizovali tradičný Futbalový 
deň, súčasťou ktorého bol zápas Cerová 
verzus Lieskové, kopanie jedenástok 
a tanečná zábava a tiež pripravili zápas 
detí a rodičov. Stolnotenisoví nadšenci 
zorganizovali dva turnaje pre dospelých 
neregistrovaných hráčov. 
Organizátori sa venovali aj podujatiam 
pre deti, okrem pravidelných Čítaníčok 
v knižnici sa uskutočnili dva turnaje 

v stolnom tenise. Pravidelne pracova-
la Hrajkáreň pre najmenšie deti a Klubík 
pre väčšie deti. V spolupráci s OZ Cerová 
Inak pripravili Lampiónový sprievod. Ak-
tívni boli aj seniori z Jednoty dôchodcov, 
ktorí pripravili podujatia pre svojich čle-
nov a patrili k pravidelným účastníkom 
väčšiny akcií. Činili sa aj poľovníci, ktorí 
sa okrem iného zamerali aj na prácu 
s deťmi a mládežou. (Viac si môžete pre-
čítať v časti Zo života v obci).  
Všetkých našich obyvateľov potešili aj 
naši domáci podnikatelia, hostinec 
U Alenky a Drevenica na Lieskovom. Ich 
opekačky, posedenia pri guláši, boršči, 
vianočnej kapustnici, súťaž vo varení gu-
láša Korlat kotlík (už 8. ročník), otvorenie 
leta či  rozlúčka s letom, šípkarské tur-
naje a ďalšie lákajú aj návštevníkov zo ši-
rokého okolia.  

Takže, nič tu nie je???  
Možnosti sú, zrejme chýba len lepšia pre-
zentácia. Napíšte nám, kde je chyba.  

 

PRIPRAVUJEME                                                                                                                                   -boma-

OBECNÉ OSLAVY v roku 2024 
V minulých číslach Cerovín sme Vám predložili návrh, ako v obci osláviť 700. výročie 
prvej písomnej zmienky o Korlátku a Podhradí - Lieskovom.  
V komisii, ktorá oslavy pripravuje, odznelo niekoľko návrhov, ku ktorým sa vyjadrili aj 
viacerí obyvatelia našej obce. Na ich základe členovia komisie pripravili tento návrh. 
Obec pri organizácii podujatia nadviaže na tradíciu osláv, ktoré si v uplynulých rokoch 
pripravovali samotní Lieskovčania. Podujatie je naplánované na sobotu 22. júna 2024. 
Samotná slávnosť sa uskutoční pri Lieskovskej zvonici, sprievodné podujatia budú na 
nádvorí kaštieľa a v parku. 

Hlavný program: príhovory, kultúrne vystúpenia – škola, cerovskí rodáci a žiaci - hu-
dobné a folklórne súbory, ... Sprievodné podujatia: výstava k histórii obce, prezentácie 

organizácií v obci, podujatia pre deti, ukážky remesiel, skupina historického šermu, ... Občerstvenie – tombola. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Orientačný plán programu  
spoločenských, kultúrnych, športo-
vých a environmentálnych podujatí 
na rok 2024 
  
03.02.  Detský karneval a Ples rodičov 
a priateľov školy – škola 
Apríl – máj  Podujatia ku Dňu Zeme, bri-
gády v obci Čistíme našu obec  
30.04. Stavanie mája – obec a DHZ 
Máj   Deň matiek - OÚ a ZŠ s MŠ 
22.06.  Oslava na Lieskovom 
05.07. Cyrilo-metodský deň  
júl Tradičný futbalový turnaj a ta-
nečná zábava – FK 
každý mesiac Čítaníčko v knižnici  
každú 1. nedeľu v mesiaci Štartovanie 
techniky s hasičmi – DHZ 
  
Plán na august – december: Pravidelné 
čítaníčka v knižnici - Vítanie občiankov – 
obec, 15.09. Pochod za zdravie – OZ 
Cerová Inak, Stretnutia jubilantov a Deň 
seniorov - obec, Mikulášska kvapka krvi 

– Cerová Inak, predvianočné podujatia 

OBECNÁ EXPOZÍCIA 
 
„Prvé lastovičky“ do 
našej Obecnej expozí-
cie  
 

Ako sme informovali v mi-
nulých číslach Cerovín, 
obec pripravuje priestory 
pre expozíciu obce, ktorá 
bude venovaná našim deji-
nám. V súčasnosti zhro-
mažďujeme materiály a ex-
ponáty a chystáme projekt 
na získanie financií na jej 
vytvorenie. Prvými lastovič-
kami v expozícii sú kroje, 
ktoré zapožičali naši spolu-
občania a do krásy ich vy-
strojili naše bývalé folklo-
ristky Oľga Masárová, Jo-
zefína Pavlíková a Anna 
Dingová, priúčala sa Mirka 
Chlupíková. 
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PRIPOMÍNAME SI                                                                                                                                   -anmi-                 

Storočnica Mons. Jána Bukovského 
 

V januári 2024 si pripomenieme nedožitých 100 rokov jed-
ného z našich najvýznamnejších rodákov arcibiskupa Mons. 
Jána Bukovského. Najvýznamnejší je tým, že to bol prvý nun-
cius, čiže pápežský vyslanec, pôvodom zo Slovenska.  
Ján Bukovský, vlastným menom Ján Fukna, sa narodil 18. janu-
ára 1924 v Cerovej ako štvrtý zo šiestich detí Martina Fuknu 
a Kataríny, rodenej Slavíkovej. Jeho otec Martin pochádzal 
z Jablonice a ako 36-ročný sa oženil s Cerovčankou Katarínou 
Slavíkovou, ktorá mala vtedy 18 rokov. V manželstve sa im na-
rodilo 6 detí – Lukáč, Anna, Mária, Ján, Ľudmila a Katarína. Aby 
otec dokázal uživiť takú veľkú rodinu, vycestoval za prácou do 
Ameriky spolu so svojimi švagrami. Jeden z nich – Štefan – 
v USA zostal a oženil sa tam.  
V detstve trávil Ján najviac času so svojimi mladšími sestrami, 
ktoré mal ako starší súrodenec na starosti. Po skončení základ-
nej školy v Cerovej pokračoval od roku 1939 v stredoškolských 
štúdiách v Misijnom dome Spoločnosti Božieho Slova v Nitre, 
ktoré ukončil ako externista na gymnáziu v Bratislave v roku 
1945 maturitou. V tom roku zložil prvé rehoľné sľuby v Nitre. Po-
tom nasledovalo štúdium filozofie vo Vidinej. Na teologické štú-
diá odišiel v roku 1947 do medzinárodného seminára kongregá-
cie v Techny pri Chicagu v USA. Tam si zmenil meno z Fukna 
na Bukovský. Neskôr spomínal, že si mohol radšej zobrať rodné 
priezvisko matky Slavík. Ale jeho nové priezvisko ho aspoň 
v myšlienkach vracalo domov do našich krásnych lesov plných 
bukov. 
Platnosť jeho víza bola obmedzená na rok, a tak v máji 1948 
požiadal o jeho predĺženie. Lenže v tomto roku sa v Českoslo-
vensku dostali k moci komunisti a predĺženie víza zamietli. Tak 
zostal v cudzine bez občianstva. Po piatich rokoch dostal ame-
rické vízum a po ďalších piatich americké občianstvo. 3. decem-
bra 1950 bol v Techny vysvätený za kňaza (na fotografii). Na 
vysviacke zastupoval jeho rodinu iba strýko Štefan. V ďalších 
rokoch študoval vo Washingtone a v Ríme.  

Až pred Vianocami v roku 
1963 sa mu podarilo získať 
vízum na dvojtýždňovú 
návštevu Cerovej.  Tak sa 
až po 16 rokoch mohol 
stretnúť s mamou a ses-
trami a na cintoríne navští-
viť hrob svojho otca a bra-
ta, ktorí medzitým zomreli. 
Z plánovanej primičnej 
svätej omše nebolo nič, 
lebo ONV v Senici mu to 
neumožnil. Verejne slúžiť 
omšu mal v rodisku zaká-
zané až do pádu totality, 
mohol iba súkromne slúžiť 
omše v kláštore rehoľných 
sestier v Cerovej. 
V roku 1967 sa stal porad-
com generálneho predsta-
veného Spoločnosti Bo-
žieho Slova v Ríme. Od 
roku 1969 spolupracoval 
so Štátnym sekretariátom 
Svätej  stolice, najprv  ako  

tlmočník – hovoril plynule 8 jazykmi, neskôr prevzal oddelenie 
pre socialistické štáty – pre Československo, Maďarsko a Ru-
munsko. Pod vedením kardinála Casaroliho sa zúčastnil 

približne 40 rokovaní medzi československou vládou a Svätou 
stolicou. Počas týchto ciest do vlasti sa vždy snažil aspoň 
nakrátko zastaviť sa doma v Cerovej. Raz počas zimy prišiel aj 
s Casarolim a matka Katarína od radosti obidvoch vybozkávala. 
Pri každej návšteve stálo za Cerovou auto s príslušníkmi ŠTB.  
Po páde železnej opony ho pápež Ján Pavol II. menoval arcibis-
kupom a nunciom v Rumunsku. Biskupskú vysviacku prijal 13. 
októbra 1990 v Bazilike sv. Petra vo Vatikáne, kam prišla nielen 
jeho rodina, ale aj rodáci z Cerovej.  
V Rumunsku sa  mu podarilo získať naspäť budovu nunciatúry, 
ktorá však bola neobývateľná. Aj s prispením svojej rodiny bu-
dovu zrekonštruoval a zariadil nábytkom, ktorý často pochádzal 
zo Slovenska.  
Koncom roka 1994 bol vymenovaný ako prvý nuncius pre Ruskú 
federáciu, kde zotrval až do odchodu do dôchodku v roku 2000. 
Na odpočinku žil najprv v  Misijnom dome sv. Gabriela v rakús-
kom Mödlingu a od roku 2005 v Techny v USA. Každoročne sa 
vracal do Cerovej, naposledy v roku 2009, keď vyšli knižne jeho 
pamäti pod názvom Spomienky spoločníka. Zomrel 18. decem-
bra 2010 v Techny. Podľa poslednej vôle chcel odpočívať na 
Slovensku. Pochovaný je v krypte Kostola Nanebovzatia Panny 

Márie v Nitre na Kalvárii.  

Mons. Jána Bukovského si ľudia pamätajú ako človeka skrom-
ného, citlivého a vzdelaného, ktorý však svoju múdrosť nikdy ne-
vystavoval na obdiv.

Storočnicu nášho rodáka si v našej farnosti pripomenieme dňa 21. 

januára 2024. Na slávnostnej sv. omši sa zúčastní aj arcibiskup Mons. Stanislav Zvolenský. 

S rodičmi v Cerovej 

S pápežom Jánom Pavlom II. 
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ZO ŽIVOTA V OBCI                                                                                                                                 -boma-       

STRETNUTIE JUBILANTOV  

V októbri pripravil obecný úrad Stretnutie 50, 60 a 70-ročných jubilantov. Zúčastnilo sa ho 16 päťdesiatnikov, 13 šesťdesiatnikov a 12 
sedemdesiatročných jubilantov. Zapísali sa do pamätnej knihy, dostali malý darček a potom sa spoločne zabávali pri dobrom jedle, 
muzike a spomínali na spoločné školské časy i ostatných spolužiakov a rovesníkov. 
 

    
       70-roční jubilanti 

  
Päťdesiatnici a šesťdesiatnici 

 
DEŇ SENIOROV   Tohtoročný Deň seniorov sa konal neskôr, až 10. novembra. To však neodradilo jeho účastníkov, ktorí si prišli 
pozrieť program detí z našej škôlky a školy a spoločne sa porozprávať a zabaviť. Program škôlkarov a školákov bol skutočne bohatý. 
Piesne, tance, divadielko a recitácia si vyslúžili mohutný potlesk prítomných – aj rodičov vystupujúcich detí, ktorí ich prišli podporiť.  

  
Účastníci si posedeli pri občerstvení, ktoré pripravil obecný úrad.                      Z bohatého programu ZŠ s MŠ Cerová. 

Všetkým seniorom sa prihovoril aj starosta obce, ktorý v druhej časti podujatia zablahoželal aj všetkým 80, 85 a 90 a viacročným 
jubilantom. Na stretnutie prišla pani Júlia Balúchová, Hedviga Mikulčíková a najstarších jubilantov „zastupovala“ najstaršia občianka 
našej obce pani Juráňová – na fotografiách. 
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Záchrana hradu Korlátko 2023 

 
Rok 2023 bol ďalším úspešným rokom 
na hrade Korlátko, aj keď väčšina tých 
podstatných prác, vylepšení a skráš-
lení, sa udiala až v jesenných mesia-
coch. Takže mnohí návštevníci ich 
riadne zaznamenajú až pri najbližšej 

návšteve hradu. 
Čo sa nám teda podarilo urobiť. Štandardne sme hrad pokosili, poupra-
tovali, rozobrali jeden návalový zásyp a sutinou z neho vyrovnali starší 
archeologický výskum. Kamene sme deponovali zvlášť a budú použité 

na murovanie v budúcnosti. 
Vďaka dobrovoľníkom sme 
tiež vybrúsili a natreli altá-
nok a výpomocný mostík pri 
vstupe do hradu. Ten mal 
slúžiť ako „obchvat“ ešte 
túto sezónu, keďže v pláne 
bolo aj podmurovanie 
strieľne priamo nad vstupom 
do hradu. Po zime vypadlo 
z jej bočnej špalety opäť nie-
koľko kameňov a statik pri-
pustil, že zrútiť sa môže už 
v dohľadnej dobe. Jej sta-
tické zaistenie preto dostalo 
prioritu. Domurovaním cca 
10 m³ nového muriva je toto-
miesto už bezpečné. Ďalším 
novým vyhliadkovým mies-
tom sa stala skala zo sever-
nej strany hradu. K jej 

sprístupneniu sa do-
stanete po lávke z 
lešenia (dlhá 15m) a 
ďalšej drevenej lávke 
(dlhá 4m). Na vyhliadke je 
osadená drevená lavička (nazvime ju napr. romantická) 
a je odtiaľ nový netradičný pohľad na hrad. Zároveň je 
v tomto mieste osadená úplne nová informačná tabuľa, 
ktorá prezentuje práce realizované na týchto miestach 
v rokoch 2014 - 2016 a architektonické zaujímavosti 
hradu. A ešte nám pribudlo veľké drevené dvojramenné 
schodisko v hornom hrade, ktoré umožňuje prístup do 
južného predhradia a vytvára prehliadkový okruh po 
hrade. Schodisko je trochu strmšie, ako sme pôvodne 
plánovali, ale bol to kompromis našich predstáv, pred-
stáv pamiatkarov a ešte aj okolností v teréne (architek-
túry), o ktorých nikto nič netušil, kým sme „do teho ne-
hrabli...“. Tak sa, prosím, držte zábradlia, keď pôjdete 
dole, smerom hore je to „v poho“. 

Želáme vám požehnané Vianoce, všetko dobré do 
nového roka 2024. 

A radi vás stretneme na hrade, zvlášť tých starších, 
ktorí si pamätajú rôzne detaily a historky okolo 
hradu. Ste neoceniteľným zdrojom informácií, tak 
vám touto cestou tiež ďakujeme. 

Projekt sa uskutočnil vďaka grantu Ministerstva kultúry 
SR (podpora workshopov), TTSK Fondu na rozvoj Tr-
navského kraja a Obce Cerová. 

 

 
Na fotografiách: Schodisko v hornom hrade. Murárske práce pri vstupe do hradu. Nová lávka a info tabuľa. 

Ing. Martin Slezák,  
vedúci záchranných prác 
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NAŠA KNIŽNICA                                                                                                                            -anmi-bakr-

 
V septembrovom vy-
daní Cerovín ste sa do-
zvedeli o mnohých ak-
ciách knižnice – vedo-

mostný kvíz, historická prechádzka, beseda s Martinom Huttom 
o jeho Ceste SNP, beseda s Jarkou Kotvanovou na tému Chud-
nutie a výživa. Aktivity pokračovali aj v druhej polovici roka. 

V septembri mala Mirka Harnúšková čítaníčko s deťmi o knihe 
Koniec sveta a čo je za ním. Kniha mala medzi deťmi taký ús-
pech, že si v nej čítali aj v októbrovom čítaníčku. A keďže si ju 
potom niektorí chceli požičať, vedúca knižnice ju spolu s ďalšími 
novými knihami objednala a knižka je už v našom knižničnom 
fonde. Komu sa páčila, môže si ju prísť požičať.  
Posledné čítaníčko v tomto roku bolo na konci novembra. Bola 
to knižka Na horách v Závejove. Mirka vždy s deťmi urobí aj malú 
výtvarnú aktivitu, takže máme v knižnici nástenky plné pekných 
kresbičiek. 

Týždeň predtým 24.11. sme mali v knižnici besedu s Mariánom 
Sabom na tému Prvá pomoc pre dušu (foto vľavo). Marián, 
okrem toho, že je záchranár, sa venuje aj oblasti duševného 
zdravia, ktoré je rovnako dôležité ako telesné. Na túto tému má 

spracovaných viac prednášok a prvá mala názov Ako budovať 
medziľudské vzťahy. Marián 15 prítomným veľmi pekne a zaují-
mavo pripomenul, že dôležité je vzájomné počúvanie sa, poro-
zumenie a pomoc pri duševných problémoch. Sľúbil nám aj po-
kračovanie v téme v budúcom roku. 

Okrem týchto aktivít sme v knižnici digitálne spracovali viac ako 
1200 najnovších kníh do systému BIBLIB, kde si ich môže každý 
záujemca nájsť (foto vpravo). Podrobný popis postupu je na fa-
cebookovej stránke knižnice. Vedúca knižnice tak zatiaľ zapisuje 
požičané knihy dvakrát – online aj ručne. Od nového roku by 
sme všetko chceli spracovávať počítačovo. 
V knižnici bolo tento rok zapísaných 57 čitateľov, z toho 18 detí 
a 18 dôchodcov. Pravidelne obnovujeme náš knižničný fond, 
snažíme sa nakupovať najnovšie knihy z beletrie pre deti aj do-
spelých. V budúcom roku by sme chceli mierne zvýšiť poplatok 
na 3 eurá pre dospelých na rok. Pre deti zostáva 1 euro. Knihy 
sú drahé, novú knihu málokedy kúpite pod 15 eur, takže aj 
z týchto poplatkov sa dá kúpiť niekoľko kníh a Obecný úrad Ce-
rová prispieva sumou 200 eur. Chceme povzbudiť všetkých, 
ktorí radi čítajú – nekupujte knihy, ale príďte si ich požičať 
do našej knižnice. 

Koncom roka pribudla do knižnice nová knižka s názvom Na hrade a pod hradom. Je to prvá kniha o histórii hradu Korlátko 
a našich obcí. Napísala ju naša redaktorka Božena Malichová. Kniha mapuje obdobie od 11. do prvej polovice 18. storočia. Ako 
povedala sama autorka, pozbierala v nej dostupné fakty a informácie z viacerých zdrojov – kníh, publikácií, kroník, ale najmä z pra-
menných dokumentov, ako sú staré listiny a záznamy v kamenných a digitálnych archívoch. Kniha obsahuje aj 160 obrázkov, mnohé 
z nich sú prevzaté práve zo starých tlačí. Krst knihy sa konal 8. decembra v kultúrnom dome.  
 

 
 

Autorka knihy Božena Malichová s Máriom Harnúškom, ktorý výtvarne spracoval návrh obálky a ilustroval povesti v knihe.  
Knihu pokrstili bývalí žiaci cerovskej školy, úspešní účastníci krajskej a celoslovenskej dejepisnej olympiády.  
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ŠKOLA                                                                                                                                                    -boma-

Nový školský rok 
sme začali s rekord-
ným počtom žiakov 
za ostatné roky. Do 

našej školy nastúpilo 176 žiakov z Cerovej a okolitých obcí. Pri-
vítali sme 12 prvákov, ktorí sa po absolvovaní predprimárneho 
vzdelávania v materskej škôlke už tešili na nových kamarátov vo 
„veľkej škole“. K cerovským 14  piatakom sa pripojilo 15 žiakov 
z Prieval a Plaveckého Petra. Do učiteľského zboru sme privítali 
novú pani učiteľku Mgr. Kristínu Michalicovú a do MŠ pani uči-
teľku Lenku Škrabákovú. 
V septembri sme vďaka dobrému počasiu pripravili Športový deň 
pre všetkých žiakov školy. Žiaci súťažili v atletických disciplínach 
a najlepší si odniesli za svoje výkony medaily. V súťažiach po-
čas Dňa 1.-4. pre prvostupniarov, na ktorý pozývame aj našich 
kamarátov z Prieval a Plaveckého Petra, naši najmladší žiaci 
obhájili prvé miesto v súťaži družstiev a získali zlatý pohár. 
Dobré výsledky priniesol aj tradičný zber papiera.  
V októbri k nám zavítali pracovníci Okresného úradu zo Senice 
-  z odboru civilnej ochrany s programom zameraným na sprá-
vanie sa v prípade nebezpečia. V sobotu 14. októbra sa škôlkari 
a žiaci ZŠ zišli na futbalovom štadióne, aby sa zapojili do 

Školskej šarkaniády, po ktorej si deti aj rodičia posedeli pri spo-
ločnej opekačke. Žiaci prvého stupňa sa zúčastnili plaveckého 
výcviku, ôsmaci a piataci absolvovali geografickú exkurziu za-
meranú na spoznávanie nášho regiónu. Koncom mesiaca sa 
v našej škole uskutočnila výroba jesenných dekorácií, kde si deti 
za pomoci rodičov a starých rodičov vyrábali rôzne výrobky z prí-
rodných materiálov. Najzaujímavejšie práce boli odmenené. 
V novembri  žiaci materskej a základnej školy pri príležitosti Me-
siaca úcty k starším pripravili kultúrne vystúpenie pre starých ro-
dičov. Deviataci pri príležitosti Dňa študentstva  imatrikulovali pr-
váčikov. Žiaci prvej triedy tak boli slávnostne prijatí za členov 
našej školy. Organizátori si pre najmladších členov našej škol-
skej rodiny pripravili rôzne športové, logické a tvorivé úlohy (na 
fotografii vľavo). Mesiac november sme ukončili divadlom Via 
Historica s programom „Od Sama po Jánošíka“ (foto vpravo). 
V týchto dňoch pripravujú pani učiteľky s deťmi z materskej školy 
a žiakmi základnej školy program k tradičnému vianočnému vy-
stúpeniu pre verejnosť v kultúrnom dome. 

Zostáva nám iba  zaželať si, aby sme vianočné sviatky pre-
žili všetci v zdraví a spokojnosti a aby sme si kúsok svia-
točnej vianočnej atmosféry preniesli aj do bežných dní. 

 

 

 
 

Vystúpenie žiakov na Dni seniorov.  

Mgr. Peter Mihály, riaditeľ školy 
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Z činnosti ŠKD 
 
V tomto školskom 
roku sa naša „ro-

dinka“ v ŠKD rozrástla na 42 detí, ktoré sú rozde-
lené do 2 oddelení. Pribudlo nám 12 nových šikov-
ných prváčikov, ktorí sa veľmi dobre začlenili do 
nášho prostredia. V činnosti ŠKD sa zameriavame 
na dodržiavanie pravidiel, budovanie priateľských 
vzťahov a úcte voči sebe. Čo najviac sa snažíme 
dodržiavať pobyt na čerstvom vzduchu a aktivity 
vonku. Deti počas ŠKD rozvíjajú svoj talent v záuj-
mových útvaroch – Športový, Šikovníček, Tvorivé 
dielne a ZUŠ-výtvarný odbor. Na fotografii deti na 
vychádzke Na potoku. 

 

MATERSKÁ ŠKOLA 

Život detí v škôlke bol už od začiatku nového škol-
ského roka veľmi pestrý. V rámci pravidelnej výchovnej a vzdelávacej činnosti sa deti aktívne zapojili aj do viacerých zaujímavých 
podujatí.  

Pripravili sa na Šarkaniádu, pozreli si bábkové divadlo, zahrali si na netradičné hudobné nástroje a pripravili program na Vianočnú 
tržnicu. Práve na nej sa už ôsmykrát zišli desiatky rodičov, starých rodičov a detí, ktorí si mohli zakúpiť pekné výrobky a občerstvenie. 
Škôlka si tak za „vyrobené“ peniažky môže zakúpiť pomôcky a hračky. 
Spolu so Slniečkom vám za ne ďakujeme. (foto z Vianočnej tržnice a pred vystúpením v programe na Dni seniorov) 
 

 

Za ŠKD Eva Ondrušová  

Za MŠ Bc. Elena Konečná, zástupkyňa riaditeľa  
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Z ČINNOSTI ORGANIZÁCIÍ                                                                                                                    
 

HRAJKÁREŇ  

HRAJKÁREŇ  Sme radi, že sa nám aj v ťažkých pan-
demických a popandemických časoch podarilo udržať 
činnosť Hrajkárne a že aj tento rok sme sa mohli v Hrajkárni stretávať. Mali sme aj 
akcie mimo Hrajkáreň, či už to boli návštevy zážitkových workshopov v knižnici 
v Senici alebo výlety do prírody. Zorganizovali sme spoločne aj viaceré opekačky. 
Tradičná bola opekačka pod hradom Korlátko na začiatku prázdnin, ale pre nepria-
zeň počasia musela byť odvolaná stanovačka. Dúfame, že si to vynahradíme v bu-
dúcom roku, keď plánujeme naozaj zaujímavý zážitkový program spojený okrem 
iného aj s ochranou našej krásnej cerovskej prírody. Dostali sme naň grantovú fi-
nančnú podporu nadácie Volkswagen. V rámci neho máme v pláne absolvovať aj 
viacero poznávacích exkurzií do environmentálnych centier. Vďaka spolupráci 
s OZ Cerová Inak - najmä ochote Janky Daniel a Lenky Škrabákovej, si najmä malé 
detičky užili rozprávkový lampiónový sprievod. No a, samozrejme, na začiatku de-
cembra prišiel aj Mikuláš s čertom a anjelom k detičkám domov. Hoci niektoré sa 
aj troška báli, ale nakoniec sa osmelili a zaspievali či zarecitovali básničku. Záver 
roku 2023 si spríjemníme Rodinnou hrou, ktorá sa pripravuje v spolupráci so ZUŠ 
Cerová. Tak ako minulý rok sme si vyskúšali hru na pátračov a hľadali Permoníkov, 
tak tento rok to bude Hrajkáč. Kto to je? Viac sa dozviete na strane 20.  

Prajeme všetkým krásne vianočné sviatky a zážitkový nový rok 2024 s Hraj-
kárňou. Sú vítané aj všetky „nové“ mamičky so svojimi detičkami. 

 

 

JEDNOTA DÔCHODCOV 

Členovia našej jednoty dôchodcov nielenže patria v našej obci 
k najaktívnejším účastníkom podujatí, ale sami sa zapájajú do 
ich prípravy a organizácie a, samozrejme, pripravujú aj akcie pre 
svojich členov. Tých je takmer 80. Výbor jednoty, najmä jeho 
predsedníčka Bronislava Petrášová, pravidelne sprostredkuje 
ponuky na rekreačné, vzdelávacie i kúpeľné pobyty a sa stará 
o to, aby mali členovia, aj ich rodinní príslušníci, možnosť zapojiť 
sa do kultúrnych, environmentálnych, športových a spoločen-
ských činností. Aktívni seniori tak v tomto roku podporili projekt 

združenia Cerová Inak a sta-
rajú sa o zasadené strom-
čeky. Patria k pravidelným návštevníkom knižnice a jej podujatí. 
Stretnete ich na podujatiach obce i našich organizácií a zdru-
žení. Hrajú stolný tenis, petang, zvládnu aj náročnejšiu turistiku. 
Každú stredu sa stretávajú v klube a nezabúdajú ani na svojich 
jubilantov. Poviete si, veď majú na to kopu času. Áno aj nie, majú 
často aj starosti so zdravím alebo pomáhajú deťom a vnúčatám. 
Rozhodne si však spokojný dôchodcovský život zaslúžia.  

 

NAŠI HASIČI 

Naši hasiči, chválabohu, nemali v tomto roku veľa 
zásahov. Išlo spravidla o bežné akcie, najväčšia bola 
pri zásahu na našej skládke odpadu. Mohli sa tak 
sústrediť na výcvik, taktické cvičenia a školenia. Tiež 

na obhliadky, na prezentáciu hasičskej techniky a ukážky činnosti, aj na prácu s deťmi 
a mládežou. V závere roka náš zbor Dobrovoľná požiarna ochrana SR ocenila mi-
moriadnym vyznamenaním „Záslužným krížom za rozvoj slovenského hasičstva v okrese 
Senica“. 

Miriam Valášková    

Rastislav Petráš, veliteľ zboru 

Za klub Božena Malichová  
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Foto Nácvik akcie v Centre výcviku Lešť. Ukážky hasičskej techniky 
v  škole.  

 

Z činnosti občianskeho združenia Cerová Inak 

V roku 2023 sme opäť usporiadali naše 
tradičné podujatia – „Trojkráľovú vychádz-
ku“ z Cerovej ku Korlátku, „Žabie taxi“ za 
záchranu obojživelníkov zo Škripíka, akciu 
„Cerová bez odpadkov“ s cieľom vyčistiť 

náš chotár. V spolupráci s knižnicou sme sa podieľali na „Burze 
kníh“.  

Našou pravidelnou aktivitou sa stalo aj darcovstvo krvi. Prvé da-
rovanie krvi sme zorganizovali v apríli, druhé v auguste  a tretie 
v decembri. Ďakujeme všetkým, ktorí tento rok krv darovali: Nina 

Jahelková, Erika Takáčová, Hanka Kopecká, Alenka Romano-
vá, Martina Petrášová, Ladislav Kuba, Miloš Piroha a dvakrát 
Janka Daniel a Slávka Pirohová. Mimoriadne poďakovanie patrí 
Adriánovi Romanovi, ktorý krv daroval tento rok trikrát.  

Už štvrtý ročník „Pochodu za zdravie“ sa tento rok konal v našom 
krásnom kaštieli. Pripravili sme bohatý program – autorské číta-
nie z knihy pána Búrana z Jablonice, vystúpenie harmonikárky 
Katky zo Skalice, sledovanie hviezd s hvezdármi zo Sobotišťa 
a rôzne súťaže pre deti. Všetkých veľmi zaujalo rozprávanie 
o kaštieli a jeho prehliadka s Boženou Malichovou. 

Najviac sa tešíme, že sa nám podarilo zorganizo-
vať výsadbu krásneho stromoradia, ktoré sme 
nazvali „Cerovská rozprávková alej“ v časti pri 
Kríži (foto). Spolu s dôchodcami, deťmi zo škôlky, 
zo školy, celými rodinkami, hasičmi, poľovníkmi 
sme vysadili 95 stromov. Veľká vďaka všetkým, 
ktorí sa zapojili. Ďakujeme za priebežnú kontrolu, 
polievanie a ochranu týchto stromov. Dúfame, že 
budú rásť. 

Organizácia všetkých podujatí závisí aj od finanč-
ných prostriedkov, preto sa snažíme získať aj pe-
niaze z grantov. Veľmi nás potešilo, keď náš pro-
jekt na výsadbu stromov podporili nadácia Pošto-
vej banky aj nadácia Tipsportu.   

Na záver vám chceme popriať pokojné 
a šťastné sviatky a pozvať vás na video-
retro diskotéku. Oblečte si staršie retro 

oblečenie a príďte sa zabaviť.  

Tešíme sa na vás. 

 

Najkrajšie sviatky - Vianoce sa blížia a nie 
každý má niekoho, kto mu podaruje darček.  

Preto sme sa  už štvrtý rok  zapojili do výzvy 
"Koľko lásky sa zmestí do krabice od 
topánok". Balíčky sme s radosťou odovzdali 
osamelým starkým. 

Aj v tomto roku pripravujeme náš kalendár 
a plánujeme tiež ďalšie. Boli by sme veľmi 
radi, aby ste nám navrhli témy, ktoré radi 
spracujeme. 

 

 

Marta Kubová    
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Poľovnícke združenie Cerová 

Poľovnícke združenie Cerová 
sa, samozrejme, už od začiatku 
roku snaží čo najviac napredo-
vať a skvalitňovať svoju činnosť. 
Aj keď sme počas roka nepri-
speli žiadnym príspevkom do 

Cerovín, naša práca bola bohatá.  

Žiaľ, jej výsledky už nemohli ovplyvniť dvaja naši zaslúžilí členovia. Už 
to bude rok, čo nás pred  Vianocami zasiahla smutná správa, keď nás 
náhle a nečakane opustil náš dlhoročný člen, priateľ a bývalý pred-
seda Ing. Miroslav Masár a začiatkom januára tohto roku člen Ing. Pe-
ter Pápay. Často na nich spomíname.  
V priebehu januára a februára sme sa intenzívne starali a prikrmovali 
zver v našom revíre a tiež plnili plán jej odstrelu. Pomaly sa  stalo tra-
díciou, že našou prvou spoločnou jarnou akciou je aprílová brigáda 
,,Čistý revír“, zorganizovaná už po štvrtýkrát. Zúčastnilo sa na nej 24 
členov, 6 kandidátov a štyria rodinní  príslušníci. Vyzbierali sme vyše 
2 tony odpadu v časti Čierny potok, Škripík, Štreka od hotela Malvázia 
až po smetisko, v časti Závršie, na Rozbehoch – v okolí turistickej 
chaty, na ceste na Bojkovú a do Sokolských chát.  
Začiatkom apríla sa konali skúšky z poľovníctva, ktoré úspešne zložili 
aj naši traja kandidáti Juraj Petráš, Pavol Oravec ml. a Michal Takáč. 
Ešte raz im gratulujeme a veríme, že táto mladá krv bude pre združe-
nie prínosom. 
Koncom apríla sme sa zúčastnili akcie sadenia stromčekov pod Cero-
vou - za poľovné združenie sme vysadili 2 lipy. 
Dňa 20. mája sme boli ako hostia na preteku Mladých priateľov poľov-
níkov. Konal sa na strelnici v Čáčove. Družstvo žiakov z našej školy: 
Janko Masár, Simon Konopa, Filip Janák a Bruno Daniel si na súťaži 
vyskúšalo napísať vedomostný test, odpovedať na otázky skúšajúcich 
komisárov - napr. či poznajú poľovníckych psíkov, aké druhy zveri 
u nás žijú, aké stromy poznajú a určiť stopy zveri. Na záver si zastrie-
ľali zo vzduchovky. Keďže budúci rok plánujeme vytvoriť Krúžok mla-
dých priateľov poľovníkov aj u nás, chlapci si mohli vyskúšať, čo ich 
čaká a ako sa budú musieť pripraviť na tieto skúšky v budúcnosti.  
V združení sa naďalej venujeme aj streleckej a osvetovej činnosti. 
V máji nás naše družstvo v zložení Jozef Rehák, Ján Konopa a Ján 
Stanek opäť reprezentovalo na pretekoch v malokalibrovom štvorboji 
M400 na strelnici v Čáčove. Z piatich družstiev sa umiestnilo na 2. 
mieste.  
V júni sme sa druhýkrát zúčastnili aj na školskom juniálese. Tento raz 
sme pre návštevníkov navarili guláš. Výťažok z jeho predaja, ktorý bol 
153 €, odovzdal predseda Jozef Masár ako dar riaditeľovi školy. Tra-
dične sme pripravili malú poľovnícku výstavu trofejí rôznych druhov 
zveri a poľovníckej výbavy. Na otázky zvedavcov radi odpovedali Jo-
zef Rehák s Andrejom Oravcom. Súčasťou akcie bola aj populárna 
streľba zo vzduchovky, o ktorú bol zo strany žiakov aj rodičov veľký 
záujem.Traja najlepší strelci boli odmenení diplomom.  
Tento rok sme, podobne ako vlani, pripravili dve veľké podujatia pre 
členov združenia a ich rodiny. Dňa 19. augusta sa konal 2.ročník stre-
leckej súťaže O pohár predsedu PZ na strelnici v Čáčove. Prvá sa 
strieľala broková disciplína na asfaltové holuby, v ktorej sa na 1. 
mieste umiestnil strelecký referent Ján Stanek, na 2. mieste Jozef Re-
hák a na 3. mieste náš mladý nástupca Juraj Petráš. Druhou disciplí-
nou bola streľba z malokalibrovky na terč líšky na 50 metrov, kde bo-
dovali traja Jánovia - na 1. mieste sa umiestnil Ján Konopa, na 2. Ján 
Michalica a na 3. mieste Ján Stanek. Víťazi boli odmenení pohármi 
a diplomami. Putovný pohár si tento raz odniesol Ján Stanek, keďže 
bodoval v obidvoch disciplínach. Program pre deti  tento rok pripravili 
naše manželky - Anička Michalicová a Lívia Stanková za pomoci Ad-
riana a Hanky Michalicových, Klaudie Mikúškovej a Karolínky Oslejo-
vej. Skladal sa z niekoľkých disciplín - beh v mechu, preskakovanie 
cez prekážky, lezenie v tuneli, vedomostný kvíz a streľba zo vzdu-
chovky. Prví traja najlepší strelci v poradí - Matej Oslej, Janko Masár 
a Lucia Oravcová, boli tiež odmenení pohármi, medailami a diplo-
mom. Keďže nám vyšlo opäť pekné počasie, akcia sa niesla v poho-
dovom duchu. K raňajkám pripravila chlebík s oškvarkovou nátierkou 
Janka Petrášová a o ďalšie občerstvenie sa postaral Korlat ako hlavný 
sponzor, v zastúpení predsedom Jozefom Masárom. Varil sa divinový 

guláš, podával sa hot-dog, grilovali sa klobásky, čapovalo 
sa nealko pivo a kofola. Mamičky, ako je zvykom, upiekli 
koláče a deti čakal aj kopec ďalších sladkostí. Na podujatí 
sa prezentovali aj naši trubači – Ján Stanek, Ján Konopa 
a jeho syn Simon (foto vpravo). 

 
V auguste sme prvý raz zorganizovali varenie a predaj di-
vinového gulášu pre občanov Cerovej pri Drevenici. Aj keď 
bolo nepriaznivé počasie, účasť nás milo prekvapila. Pre-
dali sme takmer obidva kotly jelenieho aj diviačieho guláša. 
Keďže akcia mala úspech, určite ju plánujeme zopakovať 
viackrát aj v budúcom roku. 
Začiatkom septembra sa členovia združenia Pavol Oravec, 
Rudolf Oravec, Radka Oravcová a Jozef Rehák opäť za-
pojili  reprezentovali združenie na akcii Korlat kotlík - vare-
nie guláša  pri zvonici. 
V decmbri sa naši členovia s rodinami, priateľmi a pozva-
nými hosťami stretli v kultúrnom dome. Tu sa konalo v po-
radí druhé poľovnícke posedenie s pohostením. Program 
spestrilo pasovanie členov za lovca prvej ulovenej zveri, 
odovzdanie pamätných listov členom Pavlovi Oravcovi, 
Petrovi Oslejovi a Ľubošovi Hološkovi, ktorí dovŕšili tento 
rok jubileum 60 rokov a tiež bohatá tombola. O hudbu sa 
tradične postaral Vlado Oslej. 
Nezaháľali sme a počas celého roka sme sa venovali aj 
brigádnickej činnosti, ktorej výsledky sa viditeľne prejavili 
na poľovníckom dome a budovaní strelnice v Čiernom po-
toku. Viackrát sme zbierali kameň na cerovských poliach 
patriacich PD Jablonica a pracovali na údržbe poľovníc-
kych zariadení.  
V našom revíri naďalej lovíme jeleniu, dančiu, muflóniu, di-
viačiu a srnčiu zver. Zintenzívnili sme aj lov na škodnú 
zver, z ktorej sme do dnešného dňa ulovili 53 ks, z toho 45 
líšok. Veríme, že toto číslo bude mať pozitívny vplyv na 
zvýšenie populácie drobnej zveri, ako sú zajace a bažanty, 
ktoré sa, ako som spomínal už minulý rok, z nášho revíru 
takmer vytratili. 
Aj keď je poľovníctvo v prvom rade o ochrane prírody a sta-
rostlivosti o zver, tak sa zároveň snažíme šíriť osvetu pre 
nepoľovnú verejnosť – najmä o tom, ako sa majú ľudia 
správať v lese (napr. aj so svojimi psíkmi) a udržiavať prí-
rodu a náš revír čistý. K tomu organizujeme besedy v ško-
lách a kontrolujeme stav v poľovnom revíre, Prezentujeme 
sa aj tým, že prispievame mäsom z diviny ostatným orga-
nizáciám, napr. futbalistom, hasičom, klubu dôchodcov, ur-
bárnikom. Dali sme vyrobiť aj poľovnícky kalendár, ktorý si 
občania môžu zakúpiť v obchodíku na Lieskovom. Na zá-
ver by som chcel touto cestou poďakovať všetkým členom, 
ktorí sa zodpovedne podieľajú na plnení úloh, ako napr. 
brigády, kultúrne podujatia, odstrel zveri, zabezpečovanie 
krmiva, rozrábka a predaj diviny a venujú sa všetkému, čo 
k poľovníctvu patrí. Ďakujem aj výboru, ktorý odviedol 
v tomto roku kus práce, hlavne predsedovi Jozefovi 

Ján Stanek,  
kultúrny a strelecký referent 
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Masárovi a hospodárovi Ing. Joze-
fovi Petrášovi, ktorí už intenzívne 
pracujú na obnove novej nájomnej 
zmluvy pre PZ, zabezpečujú kr-
mivo, predaj diviny a reprezentujú 
naše združenie na regionálnej 

úrovni.  

Poľovnícke združenie Cerová 
želá všetkým občanom príjemné 
prežitie vianočných sviatkov, 
hlavne veľa zdravia, šťastia, ro-
dinnej pohody a spokojnosti 
v dnešnom uponáhľanom svete 
a tiež všetko dobré v novom roku 
2024. „Lovu zdar.“ 

(Opäť pripomíname občanom mož-
nosť zakúpiť si divinu v našom zdru-
žení, so žiadosťou sa môžete obrá-
tiť na Ing. Miroslava Masára.)  
 

Z fotoalbumu združenia sme pre čitateľov vybrali ešte jednu fotografiu, ktorá je pre nás veľmi cenná. Je zo začiatku osemdesiatych 
rokov a sú na nej cerovskí poľovníci, ktorí boli na zájazde v Svätom Antone.    
  
 

FUTBALOVÝ KLUB 

FK Cerová mal na začiatku roka 2023 
v súťažiach tri mužstvá - mužstvo dospe-
lých, dorastu a žiakov. V novej sezóne 
2023/2024 k nim pribudla prípravka.  
Na výročnej členskej schôdzi, ktorá sa 
uskutočnila 28. januára 2023 v kultúrnom 
dome, sme členom a pozvaným hosťom 
podali správy o vedení a činnosti FK Ce-
rová a tiež o práci a stave jednotlivých na-
šich mužstiev. Výbor FK sa stretol počas 
roka 6 krát.      
Výsledky mládežníckych mužstiev boli 
počas roka kolísavé, skôr nelichotivé 
s umiestnením v druhej polovici tabuliek, 
mužstvo dospelých sa naopak umiestnilo 
v popredí tabuľky.   
Mužstvo dospelých pre jarnú časť 2023 
zostalo takmer v nezmenenej zostave 
a jediným oslabením sa nakoniec stalo 
dlhodobé zranenie Kristiána Mikulčíka 
v poslednom jesennom kole. Zimnú prí-
pravu začalo mužstvo dospelých pod ne-
zmeneným trénerom Romanom Kralovi-
čom v polovici januára. Príprava, s veľmi 
dobrou účasťou hráčov, sa  uskutočnila 
najskôr v telocvični ZŠ s MŠ Cerová a na 
umelej tráve v Senici, s postupným pre-
chodom na futbalové ihrisko. Celkový po-
čet tréningových jednotiek do začiatku 
súťaže bol 15. Prípravné zápasy odo-
hrané bez prehry sa hrali na umelej tráve 
v Senici a na Brezovej s nasledovnými 
výsledkami: Cerová – Rohov 3:3, Cerová 
– Smolenice 5:1, Cerová – Smrdáky 8:0, 
Cerová – Borský Mikuláš 3:1. V zápase 
na sústredení v Starej Bystrici odohra-
nom na umelej tráve v Krásne nad Kysu-
cou sme hrali s dorastom Starej Bystrice 
s výsledkom 5:0 pre nás. Mužstvo dospe-
lých odohralo na jar ešte 4 zápasy zá-
kladnej časti s umiestnením na 3. mieste. 

Potom sa tabuľka rozdelila na dve časti, 
kde sme chceli zabojovať o víťaza súťaže. 
V nadstavbovej časti s kvalitnými muž-
stvami sme dosiahli bilanciu : 4 výhry, 2 
remízy a 4 prehry s celkovým počtom 52 
bodov a umiestnením na 4. mieste súťaž-
ného ročníka 2022/2023. 
Mužstvo dorastu opäť vedené tou istou 
dvojicou trénerov - Bohumír Drímal a  An-
ton Veteška, malo na jar 2023 veľmi 
slabú bilanciu - iba 2 remízy a 9 prehier, 
a tak sa umiestnilo na predposlednom 11. 
mieste s počtom 10 bodov. Príčinou neli-
chotivých výsledkov bola slabá účasť na 
tréningoch a aj zápasoch, v ktorých nám 
museli pomáhať aj „ostaršení“ hráči 
z mužstva žiakov, aby sme boli schopní 
odohrať všetky zápasy.  
Žiaci pod vedením trénera Petra 
Chlupíka sa v ročníku 2022/2023 umies-
tnilo na 6. mieste, z 8 účastníkov súťaže 
s počtom 27 bodov. Bilancia na jar odo-
hratých zápasov: 2 výhry, 1 remíza a 11 
prehier.  Za slabšie výsledky našich žia-
kov v jarnej časti môže ukončenie čin-
nosti, resp. slabá účasť na zápasoch 
dvoch až troch najstarších, kvalitatívne 

veľmi dobrých hráčov, čo veľmi oslabilo 
silu nášho mužstva. 
Letná príprava na ročník 2023/24 v kate-
górii dospelých odštartovala 7. júla. Ká-
der mužstva doplnil David Strapka – pre-
stup zo Spartaka Stráže a na hosťovanie 
prišiel Jakub Vicen  z FK Senica. Na dru-
hej strane na nový ročník nezačali v prí-
prave Martin Vlček, Zdenek Švejda a Ma-
túš Baňárek - koniec hosťovania z Jablo-
nice. Úzky káder mužstva bol počas je-
sene na zápasy doplňovaný o hráčov 
z dorastu: Martin Burian a Filip Holič a 
v niekoľkých zápasoch vypomáhal aj To-
máš Ráček. Prípravné zápasy cez 
leto:  Smolinské – Cerová 1:9,  Hradište 
– Cerová 1:3, Cerová – Kostolné 3:3. 
Mužstvo dospelých sa po jesennej časti 
nachádza na 5. mieste s 20 bodmi s bi-
lanciou 6 výhier, 2 remízy a 3 prehry. Ká-
der mužstva zostal kvalitatívne na tej istej 
úrovni, preto sa očakávalo o niečo lepšie 
umiestnenie, ako sme dosiahli (skôr sa 
čakal boj o vrchol tabuľky).  
Mužstvo dorastu bolo v rámci reorganizá-
cie súťaží zaradené do 4. ligy. To je naj-
nižšia dorastenecká súťaž, ktorá spadá 

Ing. Anton Veteška, predseda FK 
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už pod riadenie Západoslovenským fut-
balovým zväzom. Na hosťovanie do Ro-
hožníka odišiel Radoslav Mihál a do Ro-
venska Martin Mareček. Zo žiakov „do-
skočilo“ 7 hráčov (niektorí z nich sú na 
hosťovaní z Jablonice), čo výrazne omla-
dilo káder, aj keď to má za následok slab-
šie výsledky. Bilancia mužstva po jesen-
nej časti pod nezmenenou trénerskou 
taktovkou (Drímal, Veteška) je 12. miesto 
z 15 mužstiev s 10 bodmi za 3 výhry, 1 
remízu a 10 prehier.    
Žiacke mužstvo v novom ročníku výrazne 
oslabil odchod 7 hráčov do vyššej kate-
górie. Momentálne sú žiaci vekom veľmi 
mladé mužstvo, ktoré, dúfame, zostane 
celé pokope aj nasledujúci rok.  Mužstvo 
pod vedením Petra Chlupíkom je po je-
sennej časti na 11. mieste s 1 bodom.  
Začiatkom leta sa vedenie FK Cerová 
rozhodlo osloviť deti z našej obce, z Prie-
val a Plaveckého Petra s cieľom založiť 
mužstvo prípravky U11. Záujem prejavilo 
približne 30 detí. Trénerom novozalože-
nej prípravky sa stal Vladimír Ondrovič. 
Prvý prípravný zápas prípravky bol vzá-
jomný zápas detí medzi sebou, ktorý sa 
uskutočnil  15. júla ako predzápas 

obecného derby zápasu. Mužstvo prí-
pravky po prvom polroku hrania zimuje 
v súťaži ObFZ Senica na 9. mieste s 13 
bodmi - so 4 výhrami, 1 remízou a 6 pre-
hrami. 
Kvalita zápasov i tréningová činnosť sa, 
samozrejme, odvíjajú aj od zázemia. Čle-
novia výboru FK preto zabezpečujú sta-
rostlivosť o futbalové ihrisko a areál po-
čas celého roka. Pred prvým zápasom na 
začiatku marca sme vykonali každoročnú 
jarnú brigádu – vyčistili sme budovy 
a areál ihriska od suchých stromov a po-
padaných konárov a pripravili trávnik na 
jarnú časť sezóny. V júni sme vykosili 
celý areál ihriska a počas roka sa hospo-
dári starali o zavlažovanie, postrekovanie, 
podsievanie, kosenie trávnika a tiež 
o údržbu kosačky či iné údržbárske práce. 
Určení členovia po začatí súťaží zabez-
pečili pravidelnú prípravu ihriska na zá-
pasy. V októbri boli podsiate obe bránko-
viská a v druhej polovici novembra sme 
na zazimovacej brigáde vyčistili budovy, 
uschovali brány, elektronickú tabuľu a re-
klamy.  
K tradičným činnostiam klubu patria aj os-
tatné podujatia pre verejnosť. V sobotu 

15. júla sme usporiadali 26. ročník futba-
lového zápasu medzi rodákmi a obyva-
teľmi dvoch častí našej obce CEROVÁ – 
LIESKOVÉ s výsledkom 2:2, keď bo-
la  tentoraz  na jedenásťmetrové ko-
py  (5:3) úspešnejšia Cerová. Stav série 
je 14 :12 pre Cerovú. Po stretnutí  sa us-
kutočnila súťaž v kopaní jedenástok s na-
sledovným umiestnením troch najlepších: 
1. Peter Kuchta, 2. Tomáš Ráček, 3. Sla-
vomír Veteška. Večer sa konala tanečná 
zábava s občerstvením a tombolou.  
Tak ako v minulých rokoch je činnosť FK 
Cerová zabezpečovaná hlavne finanč-
ným príspevkom od obce, z členských 
príspevkov a podpory podnikateľov a jed-
notlivcov.  

Za podporu a pomoc chceme preto poďa-
kovať najmä starostovi a obecnému 
úradu, pánom Vladimírovi Koblíškovi 
a Ľudovi Kovačovskému, všetkým našim 

podporovateľom a fanúšikom.  

Vám, našim spoluobčanom, želáme 
v novom roku mnoho osobných a pra-
covných úspechov, zdravia a šťastia.  

 

 

Družstvo prípravky. Víťazi súťaže v kopaní jedenástok.  

V CEROVEJ SA UŽ 11. ROKOV HRAJE STOLNÝ TENIS  

Cerovskí stolní tenisti pôsobia v obci od roku 2012. Iniciátormi 
a prvými organizátormi pravidelných turnajov, ktoré odštartovali 
prvým ročníkom 28. decembra 2013, boli páni Ladislav Kuba, 
Patrik Fukna a Peter Ščepka. Laco Kuba o tom dokonca píše 
kroniku. Z nej sa dozvedáme, že počas ôsmich ročníkov Vianoč-
ného turnaja, šiestich ročníkov Novoročného turnaja a prvého 
ročníka Veľkonočného turnaja sa do súťaží zapojilo viacero Ce-
rovčanov, ale i súťažiacich z okolia – celkove takmer 300, pri-
čom ale treba dodať, že v tomto počte sa väčšina mien opakuje.  

Najviac víťazstiev si odniesol náš Marián Klíma (na fotografii 
z veľkonočného turnaja v zelenom tričku) – zvíťazil osemkrát. 
Úspešní boli aj Gusto Jurovatý, Peter Mihály, Peter Juráň, Slavo 
Hirth, Radovan Rak, Prievalčan Ochránek. V roku 2019 sa 

víťazom stal len 13-ročný Bratislavčan Svetík a oba turnaje 
v roku 2022 vyhral Metelička. 

Ako potvrdzujú všetci účastníci súťaží, stolný tenis v Cerovej nie 
je len športovou akciou, ale najmä priateľským stretnutím rov-
nako naladených ľudí. K dobrej atmosfére prispieva aj občer-
stvenie, na ktoré už roky prispievajú páni Jozef a Miroslav Ma-
sárovci, Ľudo Kovačovský, Miroslav Molčan, Ihab Ibrahim, Du-
šan Morávek, Jožko Michalica, Vlado Kobliška, Milan Bella, Ľu-
boš Nerušil, pani Ľubica Tomková, Alenka Mikulcová, Julka Ďu-
rišová a ďalší pomocníci (ktorí sa nenahnevajú, že ich nespome-
nieme), i samotní súťažiaci. Pridávajú sa obec Cerová a miestne 
organizácie – najmä poľovníci a futbalisti.  
Pozitívom je, že sa rozbehol aj tréning – nielen v klubovni FK, 
ale aj formou účasti na turnajoch alebo priateľských stretnutiach. 
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Také sa v tomto roku konali v Dolnej Krupej, vďaka Vladovi 
Kobliškovi, a v Kovobele Senica, ktoré sprostredkoval Milan 
Bella.  
Hráčov teší, že sa už pripravujú a ukazujú aj mladé nádeje, pre 

ktoré stolnotenisový tím, ktorý zorganizoval Andrej Harnúšek (na 
fotografii s hráčmi), v tomto roku pripravil už dva turnaje. Na I. a 
II. ročníku stolnotenisového turnaja pre deti a mládež sa 
zúčastnilo 26 mládežníkov, medzi nimi aj dievčatá.  

 
 

 
JÓGA 
O tom, že sa jóga zaradila medzi cerovské aktivity, svedčí skutočnosť, že sa jej pravideľne venujú už dve skupiny cvičencov. Skupina 
pod vedením Veroniky Klenovej Zíškovej pracuje už tretí rok a od jesene sa vytvorila aj nová skupina pod vedením Anny Šeniglovej.  
 

ROZHOVOR s ...                                                                                                                                       -bakr-

 

Pána veterinára Vladimíra Tencera snáď netreba 
Cerovčanom bližšie predstavovať. 

Vedeli ste však, že okrem starostlivosti o zvieratá je aj dlhoročný 
jaskyniar v združení Jaskyniari Plavecké podhradie? Keďže sa blíži jediný deň v roku, kedy je možné 
nahliadnuť do tejto jaskyne, dovolila som si položiť mu pár otázok o jeho ceste k tejto zaujímavej záľube 
a zároveň o jaskyni skrývajúcej sa v hradnom vrchu Plaveckého hradu.  
 
Kedy a čo vás priviedlo k speleológii (jaskyniarstvu)? Nie je 
to práve bežný koníček pre človeka, ktorý sa v pracovnom 
živote venuje zvieratám.  

Vždy som mal v sebe dobrodružného ducha. Počas vysokej 
školy som sa venoval horolezectvu v oddieli Slávia VŠT a po 
vysokej škole (a návrate na Cerovú) som si  pri bežných rodin-
ných povinnostiach a práci veterinára hľadal záľubu, ktorá by 
bola s horolezectvom aspoň akosi prepojená. Úplnou náhodou 
mi niekto spomenul jaskyniarstvo a tak som sa v roku 1986 pri-
dal k jaskyniarom vtedy patriacim pod Oblastnú skupinu č. 34 - 
Plavecké Podhradie, ktorí primárne chodili a starali sa Plaveckú  
jaskyňu. A dodnes som jej členom.  

Popíšte nám prácu a úlohy jas-
kyniarskych skupín.  

Jaskyniarske skupiny sa starajú 
o jaskyne v danej oblasti. Tá naša 
- v súčasnosti pod názvom Jasky-
niari Plavecké Podhradie sa stará 
v Karpatoch o cca 150 jaskýň. Za 
jaskyňu sa považuje priestor, ktorý 
má minimálne 2,5 metra a vchod 
by nemal byť širší ako 2,5 m ak je 
jaskyňa dlhá len 2,5 m. Plus skú-
mame aj priepasti.  

Účastníci Veľkonočného turnaja a mladí stolní tenisti na I. ročníku Turnaja pre deti a mládež v máji 2023.   
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Stretávame sa raz za 
mesiac, ale zároveň 
spolu komunikujeme 
elektronicky a doha-
dujeme sa, na čom 
treba pracovať. Mo-
mentálne pracujeme 
na jaskyni Maruša, 

kde sa prolonguje (zväčšuje) priestor. Aktuálne sme na dĺžke 25 
metrov. Najviac sa však venujeme závrtom /krasovým jamám na 
Starom plášti a pravidelne chodíme na výpomoc k iným jasky-
niarskym skupinám. 
Jednou z hlavných činností jaskyniarov je neustále pracovať na 
objavovaní ďalších priestorov. Vyžaduje si to profesionálov, prí-
pade rokmi skúsených jaskyniarov. Druhá činnosť jaskyniarov je 
všetko zamerať, zakresliť, publikovať, pobrať artefakty a od-
borne ich preskúmať. No a významnou úlohou jaskyniarov je 
ochraňovať tieto priestory ako prírodné dedičstvo, ktoré nám ho-
vorí veľa o histórii fauny, flóry, prítokoch vody, posune skál 
a iných prírodných úkazoch. 

Aká bola vaša osobná cesta v tomto združení a aká je vaša 
pozícia dnes?   

Na začiatku som mal za úlohu spisovať faunu a flóru Plaveckej 
jaskyne, no ukázalo sa, že toto už bolo v minulosti spracované 
a tak som sa stal viac rádovým jaskyniarom. Časom som bol aj 
tajomníkom a bol som aj v dozornej komisii. Momentálne som 
aktívny jaskyniar a stále chodím na pracovno-bádateľské akcie 
aj do vnútra. Práve teraz pracujeme na závrtových líniách. Veľa 
treba kopať a nie je to práve zaujímavá práca, no pre jaskyniar-
stvo je práve toto významné - dostať sa ďalej, objaviť nové prie-
story. Objavovanie nových priestorov je adrenalínové, keďže sú 
to úzke priestory, ruky všelijako, prilba dole, ale vstup do novo-
objavených priestorov je spojený s obrovskou eufóriou. V po-
sledných rokoch, sa začína využívať technológia ako GPS, ka-
mery, senzory, ktoré vedia pomôcť v identifikácii priestoru, čiže 
aj v tejto oblasti sa neustále niečo mení a posúva.  

Opíšte nám Plaveckú  jaskyňu z pohľadu jaskyniara, ktorý 
do nej roky chodí.  

Prvá časť jaskyne je masívne zničená, keďže Plavecká jaskyňa 
bola prvá sprístupnená jaskyňa na Slovensku (demänovské 
a ostatné dnes významné jaskyne boli objavené až po Plavec-
kej), prvá publikovaná a prvá otvorená verejnosti. Počas vojny 
bola úplne otvorená a slúžila ako úkryt vojakom. Dokazuje to 
veľa starých rozpíjajúcich sa nápisov, ktoré tiež by bolo fajn raz 
zdokumentovať. Krasová výzdoba bola takmer zničená. 
Do horného poschodia sa dá dostať po rebríku a následnom vy-
šplhaní sa po krátkej kamennej platni. Pohybovať sa tu dá iba 
štvornožky alebo plazením.Tu už sa nachádzajú krásne stalag-
mity, stalaktity, stalagnáty a steny sú pokryté bielym sintrom. Ďa-
lej sa dá pokračovať do Hercovho dómu. Tento sme objavili me-
chanickým zväčšením. Má 30 metrov, dlhý je 100 m. Našli sme 
tam staré artefakty po zvieratách, trus a kosti po jazvecovi.  
Z tohto predpokladáme, že dóm komunikuje s vonkajškom. 
Okrem Plaveckej je jeden z väčších útvarov, o ktorý sa staráme 
aj PP2 - obrovská priepasť, jaskyňa Pec - obe sú tiež v hradnom 
vrchu, plus je tam kopec malých jaskýň. A stále máme v zdru-
žení pocit, že jedného dňa sa nám podarí spojiť jaskyňu s prie-
pasťou hore, keďže indície tam sú.  

Aké pocity sa vám spájajú so vstupom do priestoru jas-
kyne?  

Rešpekt. Najviac som ho cítil, keď som bol na východnom Slo-
vensku v jaskyniach, ktoré sú oveľa hlbšie, ťažšie na prechod 
a keď som videl otvor a hĺbku, kam sa mám spustiť do tmy. Reš-
pekt sa získava, keď sa niečomu naozaj intenzívne venujete. 
Pretože vtedy viete, že aj v prípade problémov to zvládnete 

vďaka skúsenostiam a zručnostiam, ktoré ste za roky nadobudli.  

Bola jaskyňa, ktorá vás doslova, že uchvátila?  

Jaskyniarov zastrešuje Slovenský speleologický zväz a v rámci 
stretnutí sa chodí aj do jaskýň v iných krajoch alebo aj v iných 
krajinách. Pre mňa najväčší zážitok bola jaskyňa Domica, ale na 
maďarskej strane (tá slovenská má len 5 km). U Maďarov je to 
30 kilometrový systém. 7 hodín sme strávili v neskutočne nád-
herných a pre jaskyniara zaujímavých priestoroch. Je tam naj-
vyšší stupeň ochrany prírody, čiže nemôžete nechať po sebe 
žiadny odpad, ani ľudský. Žijú tam endemické živočíchy, napr. 
albinotický ráčik, alebo chvostoskoky, ktoré sú veľmi citlivé na 
cudzorodé látky. Museli sme tam ísť čistí, ale paradoxne, keď 
sme vyšli - boli sme celí od hliny. 

Ak vaše slová číta niekto, koho jaskyniarstvo oslovilo - pri-
jímate do združenia nových členov?  

Určite. V minulosti začala bratislavská a trnavská skupina v Ko-
šariskách pri Lozorne organizovať Speleoškolu. Je dobrým zá-
kladom na pochopenie, o čom jaskyniarstvo je. Trvá pár dní 
a počas nej sa dobrovoľník naučí základy jaskyniarstva - čo to 
je, ako sa pohybovať v priestoroch jaskýň, lanovú techniku, po-
užívanie sedačiek, atď. Čiže ak má niekto záujem stať sa jasky-
niarom, toto je prvý krok, ktorý by som odporučil. Budeme radi, 
pretože ja síce rád chodím ešte na “kopanie”, avšak telo už mi 
fyzicky dáva najavo, že nie som mladík a nie je to zodpovedné 
voči ostatným, ak by sa mi  počas zostupu niečo stalo.  

Poďme k 30. decembru, keď bude mať verejnosť možnosť 

do jaskyne nazrieť.  

Oficiálne prebiehalo otvorenie Plaveckej jaskyne pre verejnosť 
30. decembra. Posledné roky je však náročné vybaviť potrebné 
povolenia pre otvorenie jaskyne verejnosti, najmä kvôli vstupu 
rôznych organizácií do schvaľovacieho procesu. Počas pandé-
mie sa nám podarilo v obci Plavecké Podhradie zrekonštruovať 
zdevastovaný starší objekt, kde sme si vybudovali základňu. Vy-
budovali sme tam tzv. Expozíciu malokarpatského krasu, v kto-
rom máme exponáty aj z iných organizácií pôsobiacich v karpat-
skej oblasti. Zatiaľ otvárame počas víkendov na požiadanie - 
napr. pre školy, skautské oddiely, alebo väčšie skupiny ľudí za-
ujímajúce sa o jaskyniarstvo. Sami si uvedomujeme, že máme 
ešte veľmi veľa práce, najmä z metodologického hľadiska ukla-
dania exponátov, ale sme vďační za tento priestor, ktorý slúži aj 
na naše pravidelné stretnutia.  

Expozícia bude otvorená celý deň 30. decembra 2023, budeme 
ponúkať občerstvenie, zahrá country hudba a keď bude záujem 
zo strany verejnosti - je možné nahliadnuť aj do jaskyne. Všet-

kých srdečne pozývam!  

Ďakujem za rozhovor pán Tencer, prajem vám, aby ste sa 
tejto zaujímavej záľube mohli venovať ešte veľa rokov! 
 

Zabezpečenie vchodu do jaskyne Pod koreňom (nad Plaveckým Pod-
hradím. 

Viac na stránke https://www.speleopp.sk/category/u
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ROZBEHY Pokračovanie zo strany 1. 

Presnejšie správy o Rozbehoch máme zo 
17. storočia. Sú zaznamenané v urbár-
skych zápisoch, vizitáciách a súpisoch 
z rokov 1699 – 1703. Uvádzajú síce len 
počty, resp. aj mená dane platiacich oby-
vateľov – tzn. hláv usadlostí (nie sú uvá-
dzaní ostatní obyvatelia, pre daňové 
účely to nebolo potrebné), ale sú aj tak 
pre nás veľmi cenné.   

V najstaršom zachovanom urbáre pan-
stva hradu Korlátko z roku 1670 (spísa-
ného pre grófa Krištofa Baťániho, man-
žela Anny Márie Paločajovej – Aponiovej) 
sú Rozbehy uvedené ako Podhragya. 
Richtárom bol v tomto čase Martin Fi-
gura, prísažnými Juraj Pastucha a Juraj 
Oravec. Medzi poddanými – sedliakmi 
a želiarmi - sú aj nositelia našich typic-
kých priezvisk – teda Oravec, Pastucha, 
Obulaný, Kanich, Čerešník, Pavlík, Hor-
ňák, Hološka, tiež aj Vodička, Vacula, 
Zaťko, Vaníček, Rybnikár, atď. Podobne 
aj o 10 rokov neskôr, keď bol richtárom 
Maxim Obulaný a prísažným Ján Vo-
dička.  

Tieto priezviská sú uvedené aj v súpisoch 
zo začiatku 18. storočia – ide opäť 
o hlavy hospodárstiev – v roku 1715 sa 
uvádza 14 daňovníkov, v roku 1720 – 11 
( súpis na obrázku).  

V tzv. Tereziánskom urbári z roku 1769 
sú menovite zapísaní 2 sedliaci, 54 želia-
rov s domom, 1 bez domu, 9 podželiarov 
a ešte 9 ďalších želiarov v extraviláne 
obce. Želiari, u nás nazývaní aj hoferi 
alebo bíreši, boli roľníci, ktorí užívali men-
šiu čiastku pôdy ako sedliaci. Líšili sa 
tým, že väčšina z nich mala na usadlosti 
postavený dom, tí, ktorí ho nemali, bývali 
a slúžili na panskom alebo u bohatších 
sedliakov. Pri zápisoch mien a priezvisk 
boli údaje o ich hospodárstve a tiež po-
vinnostiach, ktoré museli splniť. Okrem 
vyššie uvedených priezvisk tu nachá-
dzame aj ďalšie - Tomek, Krchňavý, Slá-
dek, Jurík, Vittek, Pittel, ...  

Prvé informácie o počte obyvateľov Roz-
behov (aj Cerovej a Lieskového), kon-
krétne katolíkov a evanjelikov, poskytujú 
cirkevné záznamy – v roku 1731 je v zá-
pisnici vizitácie rozbežskej filiálky prieval-
skej farnosti zaznamenaných 250 katolí-
kov a 4 evanjelici a neskôr, v roku 1756, 

len 241 katolíkov.  

Počty všetkých obyvateľov možno neboli 
celkom presné, veď o tri desaťročia ne-
skôr, v prvom uhorskom sčítaní ľudu v ro-
koch 1784-87, tu napočítali až 314 oby-
vateľov a 59 domov, v ktorých žilo 62 ro-
dín. Zo 147 mužov bolo ženatých 60, 
z 87 slobodných bolo 61 chlapcov vo 
veku 1-17 rokov. Najväčšiu skupinu opäť 
tvorili želiari - spolu ich bolo 68.   

Mená a priezviská mnohých už menova-
ných obyvateľov, resp. ich potomkov, na-
chádzame v podrobnejších záznamoch 
z 19. storočia. V prvých desaťročiach sa 
počet obyvateľov (podľa Celokrajin-
ského, resp. regnikolárneho súpisu 
z roku 1828) zmenšil. Daňovníkov – hláv 
usadlostí - síce takmer neubudlo, ale 
v štatistických údajoch spracovaných na 
základe tohto súpisu bolo uvedených len 
267 obyvateľov, z nich 259 katolíkov a 8 
židov, ktorí obývali 60 domov. V šesťde-
siatich rodinách žilo ďalších 143 dos-

pelých osôb vo veku 18 – 60 rokov (počet 
detí nie je uvedený). Títo hospodárili na 
poliach a lúkach, vlastnili ťažný a úžitkový 
dobytok ako voly, jalovice, kone, ovce 
a ošípané.  

Pod úbytok obyvateľstva Rozbehov (aj 
ďalších našich obcí) sa v prvom desať-
ročí 19. storočia zrejme podpísali neú-
roda, choroby aj dôsledky vojenských 
presunov v dobách napoleonských vo-
jen. Podhorím Malých Karpát totiž pre-
chádzali ruskí, francúzski, rakúski, pruskí 
a talianski vojaci, ktorých museli miestni 
obyvatelia živiť aj ubytovať. Začiatkom 
roku 1809, keď boli u nás ubytovaní 
zrejme francúzski vojaci, prepukla v na-
šich obciach ťažká choroba, na ktorú za 
šesť mesiacov zomreli desiatky ľudí 
(údajne ich bolo takmer 200). Mohla byť 
zapríčinená aj zlou hygienou, podľa zá-
znamov vojaci v domoch prichýlili aj svoje 
kone a ostatné zvieratá, aby v tuhej zime 
nepomrzli. Úmrtnosť sa opäť zvýšila aj 
začiatkom 30. rokov, keď vo všetkých na-
šich obciach úradovala epidémia cholery 
- dovtedy neznámej choroby dovlečenej 
z Ázie. V roku 1831 jej v našich obciach 
podľahlo vyše 200 ľudí, ďalší na ňu zom-
reli  začiatkom 60. rokov.  

Napriek pohromám sa počet Rozbežanov 
v druhej polovici storočia opäť zvýšil nad 
300 (303 až 324) a takto sa pohyboval až 
do 1. svetovej vojny. Počas nej a po nej 
sa, samozrejme, znížil. Na fronte padli 
štyria muži, viacero ľudí zomrelo aj doma. 
Prišla chudoba, hlad, choroby, po vojne 
šarapatila chrípka zvaná španielka. 
V Rozbehoch na ňu a na choroby s ňou 
spojené v rokoch 1919 – 21 zomrelo nie-
koľko ľudí, aj deti. Pri sčítaní ľudu v roku 
1921 sa uvádza, že v obci žilo len 252 
obyvateľov. O deväť rokov neskôr tu na-
počítali o 100 viac, teda 352 obyvateľov 
(podobne aj v Cerovej-Lieskovom, kde  
pribudlo 89 ľudí). Najviac obyvateľov mali 
Rozbehy v roku 1961 – 373, potom sa ich 
počet znižoval, a tak sa obec v roku 1976 
pripojila k Cerovej-Lieskovému.  

Dnes v tejto časti obce žije vyše 70 oby-
vateľov s trvalým pobytom, ďalšiu časť 
tvoria chalupári, chatári a obyvatelia Do-

mova sociálnych služieb Bojková.  

 

ZAUJÍMA NÁS                                                                                                                                       -boma-              

    V tomto roku sa naša obec prezentovala nielen v slovenskom rozhlase (v relácii ZVONY NAD KRAJINOU), 
krátky šot o kaštieli a hrade sa objavil aj v relácii RTVS Televíkend dňa 2. decembra 2023. Filmový šot bol 
súčasťou prezentácie novej knihy Rekordy Malých Karpát, do ktorej sa dostali aj naše unikáty – napr. strom 

douglaska tisolistá a veterný park.  

Reláciu nájdete na webe  https://www.rtvs.sk/televizia/archiv/14048/438613. 

    Trnavský samosprávny kraj podporil dotáciou projekt Klubu slovenských turistov KST Senica, ktorého cie-
ľom bola rekonštrukcia a modernizácia vyhľadávanej turistickej Chaty SNP na Rozbehoch. Chata je zara-
dená do celoslovenského zoznamu turistických chát, a v súčasnej dobe je jediná v tejto oblasti. Získaná 
dotácia bola určená na nevyhnutnú opravu západnej steny chaty a odstránenie zatekania do objektu. 

https://www.rtvs.sk/televizia/archiv/14048/438613
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POZOR, POZOR, dôležitý oznam!!! 

Na Cerovej v parku sa podľa najnovších informácií má dňa 24. decembra 
2023 objaviť nový druh škriatka. Je z rodu Hrajkáčov. 

(Jeden je na obrázku od Ferka Huttu.) 

Vzácny moment Hrajkáča Spáčikducha, počas dňa, kedy sa zobudí.) Jeho domček nájdete 
najmä v koreňoch starých stromov. Je extrémne plachý. Vidieť ho je veľká vzácnosť. Jeho 
záľubou a prácou je stráženie a hranie sa z rôznymi hračkami, ktoré zhromažďuje, stráži 
a vymieňa. 

Pokús sa ho nájsť aj ty. Z tajných zdrojov vieme, že prvý z nich sa má objaviť v torze starého 
červeného buka na začiatku parku (toho s vtáčími búdkami). Určite začni tu. 

Čo na to potrebuješ? Ak máš doma hračky, s ktorými sa už nehráš (nie veľmi veľké ) - zober 
si ich so sebou. (Hrajkáčov hračky veľmi priťahujú.) Ak sa ti podarí nájsť Hrajkáčov domček, 
určite v ňom nájdeš jeho hračky. A ak sa ti niektorá z nich bude páčiť, môžeš si ju vziať pod 
jednou podmienkou, že ju vymeníš  za hračku, ktorú si priniesol. Určite ho tým potešíš... 
a nielen jeho. 

                                                             Veľa úspechov. 
 

Pozývame všetkých obyvateľov a priateľov obce  
na Predvianočné stretnutie pri Obecnom úrade Cerová v sobotu, dňa 23. decembra o 16.00 hod. 

Hudba  a občerstvenie zabezpečené. 
 

Stolní tenisti vás pozývajú už na 9. ročník Vianočného turnaja v stolnom tenise  
pre neorganizovaných hráčov od 15 rokov dňa 30. decembra v KD Cerová.   

Zraz účastníkov – 9.30, začiatok turnaja o 10.00 hod. 
 

SPOLOČENSKÁ KRONIKA                                                                                                                   
 

Vítame medzi nami:  
Vanessa Hološková, Dávid Janák, 
Karin Krčová, Anna Sofia Motyč-
ková, Helena Nerušilová 
 

Povedali si „ÁNO“:   
Peter Rýzek a Veronika Uličná,  

Ing. Michal Váverka a Mgr. Monika Marušková, 
Adam Held a Katarína Vallová,  
Martin Kocúrik a Alexandra Záhorská,  
Eduard Martiško a Simona Tomanová,  
Tomáš Krist a Dominika Štefanková,  
Peter Beňa a Júlia Konečná,  
Patrik Pavlík a Ing. Dominika Blažíčková 
 

Opustili nás:  
Rudolf Jánoš, Hedviga Kubisová,  
Jozef Daniel, Ján Harčarik,  
Ján Halabrín, Ivan Benda,  
Jaroslava Herdová, Dezider Purgiňa, 
Terézia Hercegová, Oľga Stanková, 
Pavol Oravec 
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Ďakujeme všetkým dobrým ľuďom za všetko 

dobré, čo robia v prospech nás všetkých. 

Ďakujeme za lásku, toleranciu a pochopenie. 

Ďakujeme za starostlivosť aj podporu. 

Ďakujeme za radosť a smiech,  

aj za slzy a útechu. 

 

Želáme Vám pokojné Vianoce, zdravie, 

šťastie a optimizmus do nového roka 2024. 

 

K vianočnému a novoročnému prianiu pridávame  

 jeden idylický obrázok rozbežského kostolíčka. 

 


